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ZAPISNIK

24. SJEDNICA

održana 14. ožujka 2024. godine



2/33

ZAPISNIK

s 24. sjednice Skupštine Istarske županije, održane 14. ožujka 2024. godine (četvrtak), u 
Spomen domu u Pazinu. 
Sjednicu je u 10,00 sati otvorila predsjednica Skupštine Sandra Ćakić Kuhar. 

PRISUTNI – ODSUTNI:
 
Red
br.

VIJEĆNIK LISTA PRIMJEDBE

1. Valter Drandić IDS –  ISU  – Zeleni prisutan
2. Sandra Ćakić Kuhar IDS –  ISU  – Zeleni prisutna
3. Hani Glavinić IDS –  ISU  – Zeleni prisutna 
4. Marija Kadoić Balaško IDS –  ISU  – Zeleni prisutna
5. Marinela Bašić IDS –  ISU  – Zeleni prisutna 
6. Lea Štifanić IDS –  ISU  – Zeleni prisutna
7. Tereza Banić IDS –  ISU  – Zeleni prisutna
8. Vedrana Gregorović Hrvatin IDS –  ISU  – Zeleni prisutna
9. Ivana Špadijer IDS –  ISU  – Zeleni prisutna
10. Ivan Jakovčić IDS –  ISU  – Zeleni prisutan
11. Tamara Brussich IDS –  ISU  – Zeleni prisutna
12. Zdenko Pliško IDS –  ISU  – Zeleni prisutan 
13. Hana Jurić IDS –  ISU  – Zeleni prisutna
14. Mr.sc.Robert Velenik IDS –  ISU  – Zeleni prisutan
15. Daniele Kumar IDS –  ISU  – Zeleni prisutan
16. Đina Šverko IDS –  ISU  – Zeleni prisutna
17. Marianna Jelicich Buić IDS –  ISU  – Zeleni prisutna 
18. Miloš Bajić IDS –  ISU  – Zeleni prisutan
19. Muhamed Muratagić IDS –  ISU  – Zeleni prisutan
20. Bruno Stermotić IDS –  ISU  – Zeleni prisutan
21. Davor Komar IDS –  ISU  – Zeleni opravdano 

odsutan 
22. Ivica Mikulčić IDS –  ISU  – Zeleni prisutan
23. Irena Peruško IDS –  ISU  – Zeleni prisutna
24. Igor Belas SDP odsutan
25. Antonella Degrassi SDP prisutna
26. Vili Bassanese SDP prisutan
27. Goran Subotić SDP odsutan
28. Marko Ferenac SDP prisutan
29. Dalibor Macan SDP prisutan
30. Mauro Jurman SDP prisutan
31. Jasna Opačak HDZ prisutna
32. Milan Košara HDZ prisutan
33. Ivica Ćošković HDZ prisutan
34. Dr.sc. Mario Bratulić HDZ opravdano

odsutan
35. Mr.sc.Tatjana Tomaić HDZ prisutna
36. Ilirjana Croata Medur HDZ prisutna
37. Koviljka Aškić Nezavisna prisutna
38. Slaven Boljun MOŽEMO! - Zelena alternativa - ORaH- NL prisutan
39. Renato Kalac MOŽEMO! - Zelena alternativa - ORaH- NL prisutan
40. Fedor Kompas MOŽEMO! - Zelena alternativa - ORaH- NL prisutan
41. Ivan Iskra MOŽEMO! - Zelena alternativa - ORaH- NL prisutan
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OSTALI PRISUTNI:

BORIS MILETIĆ, župan Istarske županije
TULIO DEMETLIKA, zamjenik župana
JESSICA ACQUAVITA, zamjenica župana iz reda talijanske nacionalne manjine
IVAN GLUŠAC, pročelnik Kabineta župana
Mr.sc. BARBARA ŠKREBLIN BOROVČAK, pročelnica Upravnog odjela za proračun i 
financije
Dr. GORDANA ANTIĆ, pročelnica Upravnog odjela za zdravstvo i socijalnu skrb
Dr.sc. MIRKO RADOLOVIĆ, pročelnik Upravnog odjela za održivi razvoj
Dr. sc. EZIO PINZAN, pročelnik Upravnog odjela za poljoprivredu, šumarstvo, lovstvo, 
ribarstvo i vodno gospodarstvo
VLADIMIR TORBICA, pročelnik Upravnog odjela za kulturu i zavičajnost
PATRICIA PERCAN, pročelnica Upravnog odjela za obrazovanje, sport i tehničku kulturu
IVANA MIHALIĆ FABRIS, pročelnica Upravnog odjela za prostorno uređenje i gradnju
SLAVICA BENČIĆ KIRAC, pročelnica Službe za unutarnju reviziju 
VESNA IVANČIĆ, pročelnica Stručne službe Skupštine 
MELITA FERENČIĆ, pomoćnica pročelnice Stručne službe Skupštine
LORNA ZIMOLO, viša savjetnica za donose s javnošću u Upravnom odjelu župana 

SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, predsjednica Skupštine, IDS, pozdravlja prisutne. Otvara 24. 
sjednicu Skupštine Istarske županije. 

Uvodno navodi da su prije današnje sjednice Skupštine Istarske županije, svoje sjednice 
održala skupštinska radna tijela i to Odbor za društvene djelatnosti 08. ožujka 2024. godine, 
dana 11. ožujka Odbor za gospodarstvo i turizam, Odbor za financije i proračun i Komisija za 
izbor i imenovanja te dana 12. ožujka 2024. Odbor za prostorno uređenje, zaštitu okoliša i 
graditeljstvo Skupštine Istarske županije.

Pozivam pročelnicu Vesnu Ivančić da izvrši prozivku.
Konstatiram da je prisutno 37 od 41 vijećnica/ka i Skupština može zasjedati i pravovaljano 
odlučivati. 

Predlaže sljedeći:

DNEVNI RED

1. Verifikacija zapisnika sa 23. sjednice Skupštine Istarske županije
2. Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije,
3. Prijedlog Odluke o prihvaćanju Plana razvoja kulture Istarske županije – Regione 

istriana 2024-2029, 
4. Prijedlog Odluke o minimalnim standardima, kriterijima, mjerilima i načinu 

financiranja decentraliziranih funkcija domova za starije za 2024. godinu, 
5. Prijedlog Odluke o kriterijima, mjerilima, načinu financiranja i rasporedu sredstava za 

decentralizirane funkcije za zdravstvene ustanove u 2024. godini, 
6. Prijedlog Zaključka o utvrđivanju Popisa prioriteta za raspored sredstava 

decentraliziranih funkcija u 2024. godini između zdravstvenih ustanova nad kojima 
Istarska županija ima osnivačka prava, 

7. Prijedlog Odluke o imenovanju i razrješenju mrtvozornika na području Istarske 
županije, 
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8. Prijedlog Odluke o trećim izmjenama i dopunama Odluke o naknadi za rad 
županijskih mrtvozornika, 

9. Prijedlog Odluke o prihvaćanju Izvješća Povjerenstva za nadzor nad radom 
mrtvozornika na području Istarske županije o obavljenim obdukcijama i radu 
mrtvozorničke službe za 2023. godinu u IŽ, 

10. Prijedlog Odluke o davanju koncesije na pomorskom dobru za gospodarsko 
korištenje morske površine za uzgoj školjkaša na području Raškog zaljeva (broj 
1/2024), 

11. Prijedlog Obavijesti o posebnoj upotrebi i gradnji na pomorskom dobru na dijelu 
k.č.br. 1765 k.o. Vrsar, 

12. Prijedlog Obavijesti o namjeri davanja koncesije na pomorskom dobru za 
gospodarsko korištenje pomorskog dobra na dijelu k.č. br. 2746, 2748 i 2749 k.o. 
Poreč, 

13. Prijedlog Obavijesti o namjeri davanja koncesije na pomorskom dobru za 
gospodarsko korištenje pomorskog dobra na dijelu k.č. br. 3960 k.o. Umag, 

14. Prijedlog Obavijesti o namjeri davanja koncesije na pomorskom dobru za 
gospodarsko korištenje morske površine za uzgoj školjaka na području Limskog 
zaljeva, 

15. Prijedlog Odluke o usvajanju Strategije upravljanja imovinom Istarske županije za 
razdoblje 2024.-2029. godine,

16. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Izvješća o radu za 2023. godinu Županijskog 
operativnog centra Istarske županije, 

17.  Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Programa rada Županijskog operativnog centra 
Istarske županije za 2024. godinu, 

18. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Godišnje analize stanja sustava Civilne zaštite na 
području Istarske županije za 2023. godinu, 

19. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Godišnjeg plana razvoja sustava Civilne zaštite na 
području Istarske županije za 2024. godinu 

20. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Statut Županijske lučke uprave Pula – 
Autorità portuale regionale di Pola

21. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Statut Županijske lučke uprave Umag-
Novigrad – Autorità portuale regionale di Umago-Cittanova

22. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Statut Županijske lučke uprave Poreč – 
Autorità portuale regionale di Parenzo

23. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Statut Županijske lučke uprave Rovinj – 
Autorità portuale regionale di Rovigno

24. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Statut Županijske lučke uprave Rabac – 
Autorità portuale regionale di Rabac

25. Prijedlog Odluke o imenovanju ravnateljice Centra za razvoj ribarstva i akvakulture 
Istarske županije – Centro per lo sviluppo della pesca e dell'acquacoltura della 
Regione istriana

26. Prijedlog Odluke o provedbi Programa praćenja kakvoće mora za kupanje na 
plažama Istarske županije u 2024. godini

ORDINE DEL GIORNO

1. Verifica del verbale della 23-a seduta dell'Assemblea della Regione Istriana
2. Domande dei consiglieri, proposte e informazioni
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3. Proposta di Delibera sull'approvazione del Piano di sviluppo della cultura nella 
Istarska županija – Regione Istriana 2024-2029 

4. Proposta di Delibera sugli standard minimi, i criteri, le misure e le modalità di 
finanziamento delle funzioni decentrate delle case per anziani nel 2024 

5. Proposta di Delibera sui criteri, le misure, le modalità di finanziamento e la 
suddivisione dei mezzi per le funzioni decentrate per le istituzioni sanitarie nel 2024 

6. Proposta di Conclusione sulla determinazione dell'Elenco delle priorità per la 
disposizione dei mezzi delle funzioni decentrate nel 2024 fra gli istituti sanitari sui 
quali la Regione Istriana ha i diritti costitutivi. 

7. Proposta di Delibera sulla nomina e la destituzione dei medici necroscopi sul 
territorio della Regione Istriana 

8. Proposta di Delibera sulle terze modifiche e integrazioni della Delibera sul compenso 
per il lavoro dei medici necroscopi regionali 

9. Proposta di Delibera sull'approvazione della Relazione della Commissione per il 
controllo del lavoro dei medici necroscopi sul territorio della Regione Istriana, sulle 
autopsie svolte e sul lavoro del servizio dei medici necroscopi per il 2023 nella RI 

10. Proposta di Delibera sull'assegnazione della concessione il demanio marittimo ai fini 
dello sfruttamento economico della superficie marittima per l'allevamento di molluschi 
sul territorio del Golfo d'Arsia (numero 1/2024) 

11. Proposta di Avviso sull'uso specifico e sulla costruzione sul demanio marittimo su 
parte della p.c.n.  1765 c.c. Orsera 

12. Proposta di Avviso sull'intento di assegnare la concessione sul demanio marittimo ai 
fini dello sfruttamento economico del demanio marittimo su parte delle p.c. n. 2746, 
2748 e 2749, c.c. Parenzo 

13. Proposta di Avviso sull'intento di assegnare la concessione sul demanio marittimo ai 
fini dello sfruttamento economico del demanio marittimo su parte delle p.c. n. 3960 
c.c. Umago 

14. Proposta di Avviso sull'intento di assegnare in concessione il demanio marittimo ai 
fini dello sfruttamento economico della superficie marittima per l'allevamento di 
molluschi sul territorio del Canal di Leme 

15. Proposta di Delibera sull'adozione della Strategia di gestione dei beni della Regione 
Istriana per il periodo dal 2024 al 2029

16. Proposta di Conclusione sull'approvazione della Relazione sul lavoro svolto dal 
Centro regionale operativo della Regione Istriana per il 2023 

17.  Proposta di Conclusione sull'approvazione del Programma di lavoro del Centro 
regionale operativo della Regione Istriana per il 2024, 

18. Proposta di Conclusione sull'approvazione dell'Analisi annuale dello stato del 
sistema della Protezione civile sul territorio della Regione Istriana per l'anno 2023. 

19. Proposta di Conclusione sull'approvazione del Piano annuale di sviluppo del sistema 
della Protezione civile sul territorio della Regione Istriana per l'anno 2024

20. Proposta di Delibera sul consenso allo Statuto della Županijska lučka uprava Pula – 
Autorità portuale regionale di Pola, 

21. Proposta di Delibera sul consenso allo Statuto della Županijska lučka uprava Umag-
Novigrad – Autorità portuale regionale di Umago-Citanova, 

22. Proposta di Delibera sul consenso allo Statuto della Županijska lučka uprava Poreč – 
Autorità portuale regionale di Parenzo, 

23. Proposta di Delibera sul consenso allo Statuto della Županijska lučka uprava Rovinj 
– Autorità portuale regionale di Rovigno, 

24. Proposta di Delibera sul consenso allo Statuto della Županijska lučka uprava Rabac 
– Autorità portuale regionale di Rabac,
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25. Proposta di Delibera sulla nomina della direttrice del Centar za razvoj ribarstva  i  
akvakulture Istarske Županije - Centro per lo sviluppo della pesca e dell'acquacoltura 
della Regione Istriana,

26. Proposta di Delibera sull'attuazione del Programma di monitoraggio della qualità del 
mare per la balneazione sul territorio della Regione Istriana nel 2024

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE konstatira da je Dnevni red jednoglasno usvojen. Prelazi na prvu 
točku dnevnog reda.

Ad-1.
Verifikacija zapisnika sa 23. sjednice Skupštine Istarske županije

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu te kako nema prijavljenih daje točku na glasanje. 

Nakon provedenog glasanja, Skupština Istarske županije jednoglasno verificira

Zapisnik sa 23. sjednice Skupštine Istarske županije.

Ad-2.
Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE navodi da je od prošlog puta ostao vijećnik Miloš Bajić za 
postaviti svoje pitanje, izvolite. 

MILOŠ BAJIĆ, IDS-DDI pozdravlja sve prisutne i postavlja 2 pitanja. Prvo je pitanje hoće li 
Istarska županija i ove godine odvojiti sredstva za poticanje stvaralaštva mladih u kulturi i 
umjetnosti? Ako hoće, kada će biti raspisan natječaj? Drugo pitanje mi je upućeno s obzirom na 
natpise u medijima od zadnjih dana, a to je ostavka Nadzornog odbora Kaštijuna. Zamolio bih 
ovim putem župana da nam kaže šta to znači za Kaštijun i je li Kaštijun u još nekim većim 
problemima te da nam da neke informacije da budemo više upoznati.   

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje riječ pročelniku Torbici, izvolite.

VLADIMIR TORBICA pozdravlja sve prisutne te ističe da Istarska županija posebno potiče 
kulturu mladih. Ove godine je za tu namjenu, vašom Odlukom, u proračunu određeno 40 tisuća 
eura. Natječaj je objavljen 04. ožujka i otvoren je 30 dana. Na njega se mogu javiti svi mladi 
umjetnici, producenti, kulturni djelatnici do 30 godina starosti a osim toga i ustanove i udruge koje 
predlažu projekte za mlade. I ovim putem pozivam, ako takvih ima, da nam se prijave kako bismo 
odabrali čim kvalitetnije programe.  

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE se zahvaljuje i poziva župana da odgovori na drugo pitanje. 

ŽUPAN pozdravlja sve prisutne te navodi da je već više puta istaknuo od prvog dana, da Kaštijun 
kao centar za gospodarenje otpadom Istarske županije je jedna od karika u cijelom tom procesu 
obrade otpada. Moramo razmotriti situaciju kada imamo primarno prikupljanje otpada a to je u 
nadležnosti komunalnih društava koji se time bave a oni su u nadležnosti naših općina i gradova. 
Zalažemo se i temeljem svih naših dosadašnjih sporazuma, da svi gradovi i općine Istarske 
županije koji sudjeluju u otplati kredita, koji smo podigli kako bi Centar izgradili, imaju jednako 
takvo učešće u vlasništvu, odnosno ono bitnije da imaju učešće u upravljanju društva. Mislim da 
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Istra, sa svojih 200 tisuća stanovnika bi puno bolje funkcionirala kad bi imali jedno trgovačko 
društvo koje bi se bavilo i primarnim prikupljanjem otpada i nakon toga obradom jer tada bi svi 
skupa imali jednu višu razinu odgovornosti. Moglo bi se kontrolirati da na Kaštijun ne dođe baš 
sve i svašta, ne prekomjerne količine i sastav. Imamo dobre primjere prakse u Europi, bili smo i 
vidjeli jedan sustav u sjevernoj Italiji koji je najbolji primjer u praksi i on kao takav funkcionira. 
Nakon 3 godine od obnašanja ovog mandata, drago mi je da je većinski vlasnik, grad Pula, 
prepoznao potrebu vlasničkog restrukturiranja o čemu je već više puta bilo riječ na koordinaciji 
gradonačelnika i načelnika jer su oni u konačnici i nadležni za sama komunalna društva. Jedino 
zajedničkom sinergijom možemo postići to da Kaštijun kao neupitno kvalitetna tehnologija, jer je 
često puta bila tema da ta tehnologija ne zadovoljava, a to naprosto nije točno, to je i rekla struka. 
Politika može politizirati ali struka je to tako rekla. S druge strane ako znamo da je dnevni 
kapacitet samoga Centra 390 tona, ne može doći 500 tona otpada, još ako je u tih 500 tona više 
od 60 posto vlage onda to, taj sustav, ne može obraditi. Znate da u posljednje 3 godine, po pitanju 
kadrova, Istarska županija, odlučivala nije. Postojeći direktor, gospodin Stilinović, ima itekako 
tehnička znanja, možda bi ga trebalo pomoći pojačati s određenim stručnjacima u smislu financija 
i ekonomije i prava. Bez zajedničkog pristupa i zajedništva, napominjem još jednom, problem će 
postojati. Idemo u tom smjeru, drago mi je što je grad Pula nakon 2 godine prepoznao potrebu 
uključivanja svih JLS i u vlasništvo i u upravljačka prava. Kada na taj način, budemo svi u Istri 
shvatili da odgovornost nije neki namet i teret, to nije bila tema volje nego je to tema Zakona, 
mislim da će onda biti bolje. Ono što mogu samo reći, Zakon je vrlo jasan, propisao je da 
maksimalno može biti jedan Centar u županiji a s druge strane je moguće i da više županija imaju 
jedan centar za sve.   
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje riječ vijećniku Marku Ferencu, izvolite. 

MARKO FERENAC, SDP navodi kako je jučer, pri povratku iz Zagreba, na Lučkom uočio veliki 
plakat „Dođi u Istarsku županiju“. Kako su i nedavno bili natpisi u medijima vezano za sustav 
zdravstva na području naše Županije, pitam se da li je takav način plakatiranja i promocije diljem 
Hrvatske, gdje se poziva medicinsko osoblje da dođu raditi u našu Županiju, polučilo nekakve 
efekte. Koliko je u takvu kampanju uloženo sredstava, koliko se planira uložiti, te je li možda bilo 
bolje ta sredstva uložiti u postojeći kadar da se njima omoguće još bolji uvjeti rada. Imam osjećaj 
da vlada dosta veliko nezadovoljstvo što se tiče postojećeg kadra, nisu baš zadovoljni uvjetima 
koji su im pruženi. Imamo zgrade koje su u dosta lošem stanju a možda još ozbiljnije je pitanje 
kakvi su međuljudski odnosi u tim ustanovama. Pozdravljam mjere kojima Istarska županije 
pokušava riješiti problem u zdravstvu i da se poboljšaju uvjeti rada, međutim da se možda razmisli 
da se još malo više ide u smjeru da se poboljšaju uvjeti postojećem kadru. U zadnjih godinu dana 
iz Istarskih domova zdravlja otišlo je 60 do 80 osoba što vidim kao vrlo ozbiljan problem u 
osiguravanju zdravstva za naše građane.    

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE se zahvaljuje vijećniku te poziva župana.  
  
ŽUPAN ističe da će biti kratak i samo se referirati o našoj intenciji a potom će pročelnica Antić 
nastaviti. Dakle problem nedostatka kadra unutar zdravstva i socijalne skrbi nije samo tema koja 
se tiče Istre, to je tema koja se tiče čitave Hrvatske pa i Europe. Zahvaljujući ovome programu i 
vama koji ste podržali županijski proračun za 2024. godinu, mi smo predvidjeli sredstva 
prvenstveno kako bi zadržali postojeći kadar. A s druge strane jedan dio sredstava se odnosi i 
na bonus dobrodošlice onima koji su spremni doći raditi i živjeti u našu Županiju. Da se ne 
zavaravamo nije to nikakva novina, to imaju i druge jedinice lokalne samouprave. Pa i neki naši 
liječnici su zbog bona dobrodošlice otišli ako se ne varam u Koprivnicu, mislim da se radi o 
doktoru ginekologije. Ja u tome ne vidim problem, mislim da je puno veći problem što se ne govori 
o tome da dobar dio zdravstvenog kadra, ne samo u zdravstvenim ustanovama, nego i 
ustanovama socijalne skrbi, odlaze iz javnog u privatni sektor, a o tome nitko ne govori. Jer 
naravno privatni sektor će ponuditi bolje i veće plaće, a da ne pričamo koliko liječnika i 
zdravstvenih djelatnika, djelatnika socijalne skrbi, napušta RH i ide u zapadnu Europu. Mislim da 
je dužnost svih nas da pokušamo stimulirati postojeći kadar da ostane ovdje a ukoliko smo 
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dovoljno privlačni i atraktivni da privučemo nove ljude. Sama kampanja je imala za cilj informirati 
građane, drago mi je što su to mediji prepoznali pa su nam dali vjetar u leđa i onda je to bilo puno 
vidljivije na nacionalnoj razini. Ovo što danas pričamo u zdravstvu, sutra ćemo o školstvu, vi 
danas ne možete pronaći profesora matematike, kemije, fizike, to je gotovo nemoguće. Drago mi 
je što su resorni ministar i sama struka, Komore zdravstvenih djelatnika to prihvatili i podržali te 
mislim da smo na pravome tragu. Nije isto živjeti i raditi u Jadranskoj Hrvatskoj odnosno 
Dubrovniku, Splitu, Zadru, Rijeci, Puli, Rovinju ili živjeti u kontinentalnoj Hrvatskoj. Naših 300 eura 
sufinanciranja najma stana je 30 posto vrijednosti najamnine, a oni koji daju 500 eura, za njihovo 
je područje to 100 posto iznosa najamnine stana. Budimo odgovorni, vidimo da tu postoji potreba 
i mi kao oni koji odlučujemo o rasporedu prihoda moramo znati definirati koji su naši prioriteti, po 
meni, zdravlje je na prvom mjestu, djeca su na prvom mjestu kao i građani treće životne dobi. 
Pozivam pročelnicu da iznese podatke o interesima liječnika i drugih djelatnika ne samo unutar 
Istarske županije jer ako se ne varam to je samo dvije trećine ukupnog fonda a samo se jedna 
trećina odnosi na financijski privlačenje kadra koji nama nedostaje.       

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE se zahvaljuje te daje riječ pročelnici Antić. 

Dr. GORDANA ANTIĆ se zahvaljuje na pitanju i drago joj je jer ona godinu dana živi s tim. S vi 
trebamo postići konsenzus bez razmišljanja tko kojoj političkoj stranci pripada jer je ovo problem 
svih nas. Konsenzus svih i gradova i gradonačelnika i načelnika i vijeća svih ostalih jer je situacija 
takva da mi u Istarskim domovima zdravlja imamo 15 nepopunjenih ambulanta, od prilike 1500 
pacijenata je ostalo bez svog liječnika. To se događa stihijski zadnjih 10 godina. Ljudi odlaze u 
mirovinu, ne u inozemstvo, nismo na vrijeme razmišljali što se događa u Istarskim domovima 
zdravlja zadnjih najmanje 10 godina. Iznad 65 godina radi 17 liječnika, to znači 32 liječnika je 
brojka liječnika koja nama treba danas u Istri. U usporedbi s Koprivnicom, Bjelovarom i Zadrom, 
njima treba po 1 liječnik ili 2. Nude im mjesečno i po 1000 eura dodatka uz plaću odnosno 
Koprivnica konkretno 13 tisuća eura odjednom i ne obvezuju ih za ostanak. Od ostalih liječnika 
nam 29 njih ima uvjete za mirovinu što znači da su stariji od 60 godina, kad zbrojimo sve zajedno, 
61 liječnik. Po novoj mreži zdravstvene zaštite koja je do sutra na savjetovanju i potom će biti 
objavljena, mi u Istri dobivamo još 7 novih ambulanta zbog broja stanovnika, jer su naše 
ambulante odnosno liječnici preopterećeni. Što znači još 7 liječnika, dolazimo do brojke 68 
liječnika obiteljske medicine koji nama trebaju u roku od 5 godina. Uz to u Istarskim domovima 
zdravlja imamo i specijalističku zdravstvenu zaštitu a nedostaje nam 6 pedijatara, 3 ginekologa, 
medicina rada 4, fizijatra, rengen, sveukupno 20, 20 specijalista. To je naše stanje, činjenica i 
stvarnost. Poštujem sve druge struke i sva druga zanimanja, nedostaje nam svih ljudi i svih 
radnika, to znamo, međutim što se događa u sustavu javnog zdravstva? Do sada sam govorila 
samo o Istarskim domovima zdravlja a nije sjajnija situacija ni u drugim ustanovama. U 
Nastavnom zavodu za hitnu medicinu Istarske županije, da nije bilo angažmana, pa i mog 
osobnog, zadnjih 10 godina, odavno bismo bili na umirovljenicima, tako je u Hrvatskoj. U hitnoj 
medicini, u Hrvatskoj, rade umirovljenici koji nikad nisu radili na hitnoj. Mi imamo još uvijek mlade 
liječnike koji tu dolaze zbog edukacija, ostanu kratko potom idu na specijalizaciju. U zadnjih 10 
tak godina dana bilo ih je 500 a od toga ih je dobar dio, nekih 150 završilo u našoj Općoj bolnici 
Pula. Tako da smo i rasadnik za Opću bolnicu Pula, govorimo o 150 ljudi koji nisu iz Istarske 
županije. Mi imamo takvu situaciju kakvu nema nitko u Hrvatskoj što se tiče primarne zdravstvene 
zaštite. Kad izgubimo primarnu zdravstvenu zaštitu običan građanin izgubio je zdravlje, izgubio 
je zdravstvo. Vi i ja si možemo možda priuštiti i platiti kod privatnog liječnika 30, 40, 50 eura 
pregled, a ima ljudi koji si to ne mogu priuštiti. Što može naš zaposlenik u javnom zdravstvu a što 
ne može u prosvjedi i u svim drugim strukama? On može otići raditi kod privatnika ili u inozemstvo 
za 2 ili 3 puta veću plaću. Ja ovo smatram vrlo ozbiljnim i osjećam se stvarno cijelo vrijeme kao 
onaj koji je gledao onaj film „Don't look up“. Čak sama nisam bila svjesna koliko je teška situacija. 
Ista stvar je i s medicinskim sestrama. Danas mi treba stići iz Istarskih domova zdravlja popis 
sestara po godištima jer nema niti njih. Što je još najveći problem za primarnu zdravstvenu zaštitu 
a to je da ljudi ne žele biti obiteljski liječnik jer je to degradirano zanimanje i to neopravdano 
degradirano i za vrijeme korone i od strane države a oni su na neki način spušteni na najnižu 
razinu. Danas prosječni mladi student koji završava medicinu ne želi biti obiteljski liječnik on 
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odmah želi biti sub specijalist jer smo napravili takvo školovanje. U moje doba, morali smo raditi 
godinu dana pripravnički staž i 2 godine u općoj medicini dok oni danas direktno s fakulteta dobiju 
sub specijalističku specijalizaciju. Nisu dobri doktori i neće nikad biti dobri, to mogu garantirati, 
jer nemaju širinu a na fakultetu to neće naučiti i ne znaju ali tako je određeno. Nas ne razumije 
ostatak Hrvatske jer oni imaju problem 1, 2, ili 3 liječnika koji im nedostaju, dok mi imamo puno 
globalniji problem. Planiram s našom strukom s onima kojima je stalo, a ponoviti ću, možda ima 
desetak ljudi koje sam ja do sada upoznala da im je stalo do tog zdravstva i da žele nešto više 
osim odraditi svoju satnicu i dobiti plaću. Pokušati ćemo predložiti kakav to može biti model i kako 
to riješiti. Istražiti ćemo kako to ima Engleska i druge zemlje gdje doktor ne mora raditi sve one 
poslove koje danas radi. Ono što sad kratkoročno pokušavamo jest uvesti administratora u naše 
ambulante, pa će to biti vjerojatno na slijedećoj županijskoj Skupštini jer je iznos nekih 170 tisuća 
eura. Kako bismo im olakšali radno mjesto i da bi netko telefonirao umjesto njih. Imamo i jedan 
mali projekt gdje bi i invalidi i djeca s poteškoćama, koja mogu, telefonirali i pomagali sustavu.              

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE ističe da se zahvaljuje pročelnici te ju moli da polako završi s 
izlaganjem jer je proteklo već 10 minuta a pustila sam Vam riječ jer se radi o važnoj temi.

Dr. GORDANA ANTIĆ dodaje da će se od milijun i 860 tisuća eura, za zadržavanje postojećeg 
kadra utrošiti sve osim 100 tisuća eura, koji su rezervirani za privlačenje novog kadra. Onaj novac 
koji dajemo, netko tko bi došao jest uz obavezu da ovdje ostane 5 godina. Razliku za stanarinu 
koju od nas može dobiti je 300 eura a u Koprivnici recimo 500 eura koliko je tamo puna najamnina 
stana. Kod nas tih 300 eura nisu dostatni, jer znamo da je najam stana 800 do 900 eura, i on će 
to što dobije potrošiti za godinu dana. Tako da u biti ne dajemo ništa. Za sada smo putem 
kampanje dobili 17 sestara, 5 doktora ali nitko od obiteljskih.  

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje pročelnici na iscrpnom odgovoru i svom trudu koji dr. 
Antić ulaže. Imate dodatno pitanje? Izvolite vijećniče.  

MARKO FERENAC, SDP zahvaljuje pročelnici na „elaboratu“ našeg sustava zdravstva u 
Istarskoj županiji. Znamo da nam zdravstvo ne funkcionira, znamo da nam nedostaje kadra i to 
nije problem od jučer, to je sustavni problem koji se dešava više godina. Referirati ću se na dio 
izjave gospođe Antić koja je rekla da je samo u Istarskoj županiji problem, ispada da samo iz 
Istarske županije odlazi toliki broj liječnika i medicinskog osoblja? U drugim županijama očito 
nema tolikog manjka, pitam se zašto. Da li je to možda povezano s načinom poslovanja u 
zdravstvu u Istarskoj županiji? Imali smo prilike u medijima čitati svašta i po pitanju izbora 
ravnatelja, ostavki, specijalizacija. Razmislite malo i o tom dijelu. Podržavam svaku mjeru i poticaj 
koji se upućuje da se uvjeti rada poboljšaju i da se poboljša način rada te zadrži postojeći kadar. 
Treba razmisliti i o drugom smjeru da se ipak te ljude motivira da ostanu i da im se da mogućnost 
napredovanja i slično. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE se zahvaljuje vijećniku i poziva župana, izvolite.  

ŽUPAN misli da je uvodno vrlo jasno rekao da kad je riječ o problemu o kadru u zdravstvu i 
socijalnoj skrbi, to je problem Hrvatske ali i Europe. Ne idu djelatnici u Europu zato što tamo 
nema potrebe, ima, plus taj zapadni svijet ih može i više platiti. Ono što sam i više puta 
naglašavao, nije isti problem u jadranskoj Hrvatskoj u odnosu na kontinentalnu Hrvatsku. 
Troškovi života su različiti, cijena kvadrata stana u unutrašnjosti je i 3 puta manja nego na obali. 
Cijena je i dugoročnog najma puno veća ako uspijete naći dugoročni najam. Svi skupa znamo i 
za efekt turizma, 1.6. najmodavac kaže idite van, dolaze turisti. Zato smo i išli s ovim mjerama. 
Plaće su nam limitirane, o njima nije odlučivala ni Skupština, ni Županija, grad ni općina. Nego 
je netko rekao da službenik u policiji ima plaću toliko i toliko, djelatnik u školi isto tako, djelatnik 
u zdravstvu, u javnom sustavu toliku. To jednostavno ne drži vodu. Ako je bivša država 
Jugoslavija prepoznala različite troškove cijene života na obali i unutrašnjosti mislim da je došlo 
vrijeme da i ova država o tome brine jer naprosto u protivnom mi ćemo dovesti u pitanje 
funkcioniranje javnoga sustava. Prema tome, ako radimo nešto dobro i usmjeravamo sredstva 
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poreznih obveznika tamo gdje vidimo da je deficit, ajmo reći da je to dobro jer želimo sačuvati 
sustav. Ako Vi mislite da to nije dobro onda to kažite i ponudite bolji prijedlog, ja ga od Vas 
nisam čuo.  

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE se zahvaljuje i poziva vijećnicu Marinelu Bašić, izvolite.

MARINELA BAŠIĆ, IDS-DDI pozdravlja sve prisutne te postavlja pitanje za pročelnicu Antić. 
Kvalitetnost i stručnost zbrinjavanja unesrećenih vrlo je važan čimbenik u teškim situacijama a 
vezano s time i suvremena oprema i vozila sanitetskog prijevoza. Zanima me da li je pokrenut 
postupak nabave novih sanitetskih vozila za područje Istarske županije te kada se očekuje 
primopredaja istih?   
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE poziva pročelnicu Antić, izvolite.

Dr. GORDANA ANTIĆ navodi da prvih 5 vozila za sanitetski prijevoz je u dolasku, danas stiže 
treće vozilo i sutra zadnja 2. Potom će se svi registrirati i ići će primopredaja a to je iz sredstava 
iz prošle godine. Za ovu godinu, kako smo dobili povećanje decentraliziranih sredstava, sva su 
sredstva namijenjena za nabavku vozila. To je postupak velike nabave i procedure su započete 
a idući tjedan će se objaviti. Raspisati ćemo za 13 vozila sanitetskog prijevoza i za 3 
ambulantna vozila za hitnu medicinu u iznosu od milijun i 330 tisuća eura, što je rezervirala 
Istarska županija a ostatak će ustanova odnosno decentralizirana sredstva koja će se povući iz 
turističkih pristojbi gradova i općina. Očekuje se krajem 10. mjeseca isporuka tih novih 16 vozila 
i ovih 5 od sada, to je 21 vozilo, a u zadnjih 10 godina se nije ni približno toliko nabavilo, tako da 
je ovo presedan.   

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE se zahvaljuje pročelnici, te poziva slijedećeg vijećnika, Renato 
Kalac, izvolite.

RENATO KALAC, MOŽEMO!, pozdravlja sve prisutne te navodi da će pokušati objediniti 
pitanje i podijeliti informacije a vezano je za pismo koje je upućeno Istarskoj županiji. Pitanje 
upućujem županu, uvaženi zanima me postoji li kakva mogućnost pružanja pomoći i 
iznalaženja rješenja za problem financiranja i likvidnosti O.Š. „Vladimira Nazora“ Pazin? 
Tijekom 2023. godine pomoć je zatražena i putem koordinacije gradonačelnice grada Pazina i 
načelnika općina Pazinštine u svom dopisu koji je upućen Skupštini Istarske županije, županu i 
nadležnom Upravnom odjelu za obrazovanje, sport i tehničku kulturu, a kojem moli pomoć u 
rješavanju ovog problema. Kratko ću obrazložiti, poznato Vam je kako je cijelim nizom 
nesretnih okolnosti grad Pazin postao i ostao osnivač osnovne škole „Vladimira Nazora“ koja u 
svom sastavu ima 1 matičnu i 8 područnih škola smještenih u 7 općina pazinštine (Cerovlje, 
Karojba, Lupoglav, Gračišće, Motovun, Sveti Petar u šumi i Tinjan) u kojima se odvija proces 
odgoja i obrazovanja za čak 1273 učenika od kojih su 767 putnici (60,25 posto). U tom procesu 
sudjeluje i 243 zaposlenika od čega je 67 posto nastavnog osoblja. Tijekom 2023. godine došlo 
je do ozbiljnog problema financiranja rada ove osnovno školske ustanove uzrokovanog rastom 
troškova redovne djelatnosti škole, posebno enormnim rastom cijena prijevoza učenika koja je 
dostigla 90,63 posto iznosa ukupno dostavljenih decentraliziranih sredstava Ministarstva. O 
ovom problemu sam već kroz vijećničko pitanje upoznao i ovu Skupštinu na 20. sjednici 
održanoj 13. listopada 2023. godine i ponavljam ga iz posebnih razloga. Troškovi prijevoza 
učenika u poslovanju škole generirali su minus od čak 118 tisuća eura koji se zajedno s 
dodatnih 38 tisuća eura minusa ostalih troškova penju na 157 tisuća eura čime ozbiljno dolazi u 
pitanje likvidnost ove škole. Brojni napori osnivača, pa i apel branitelja Pazinštine upućeni 
resornom Ministarstvu da se poveća iznos decentraliziranih sredstava za ovu školu ili na drugi 
način osigura dodatna sredstva, nisu urodili plodom. Istini za volju, obećanje je za 2024. godinu 
da će se osigurati dostatna sredstva za rad ove škole. Situaciju trenutno spašava grad Pazin 
koji podmiruje sve zajedničke potrebe škole pri čemu dovodi u pitanje vlastitu likvidnost i stvara 
si dodatne probleme u funkcioniranju. Čuju se i sve glasniji zahtjevi za ozbiljnom 
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rekonstrukcijom ovakve mreže školstva na Pazinštini prema kojoj bi osnivačka prava za 
određeni broj ovih škola pripala Istarskoj županiji. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE upozorava vijećnika da polako privodi pitanje kraju.  

RENATO KALAC, MOŽEMO!, - ako ste mogli dati drugima da odgovaraju 10 minuta, mogu i ja 
dobiti 1 minutu. 
Problem je u financiranju, obratilo se 7 istarskih općina i grad Pazin prema županiji i županu. 
Danas me je unuka pitala da joj kupim toalet papir jer da u školi nemaju. Ja imam povlaštenu 
mirovinu, braniteljsku, jer sam 5 godina proveo u ratu, pa sam u mogućnosti djetetu kupiti toalet 
papir, ali to nemaju svi roditelji.   

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE se zahvaljuje i napominje da smo ovu inicijativu od strane 
grada Pazina dobili kao Skupština prekjučer i upućena je nadležnom Upravnom odjelu i zato 
sam i zamolila da skratite Vaše izlaganje. Pozivam župana da odgovori.

ŽUPAN ističe da će dati uvodno obrazloženje pa će se na detalje referirati pročelnica. 
Obnašanje izvršne vlasti je puno jednostavnije gledati sa strane nego biti u poziciji da 
odlučujete o prioritetima. Ako Vas to zanima, onda ste mogao saslušati odgovor a ako Vas ne 
zanima onda ste mogli napustiti sjednicu. 

RENATO KALAC, MOŽEMO!, to isto ste rekao i prošli put. (iz klupe)

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE upozorava vijećnika da se nećemo dovikivati iz klupa. 

ŽUPAN ja pričam vrlo smireno.

RENATO KALAC, MOŽEMO!, ali ja ne mogu. (iz klupe)

ŽUPAN obnašanje izvršne vlasti nije uvijek jednostavno. Obnašanje izvršne vlasti pretpostavlja 
da kad kreirate proračun JLS bila to općina, grad ili županija, u konačnici država, da definirate 
koji su vam prioriteti. Ja ću reći osobni primjer, 24.02.2008. godine preko noći je gorila jedna 
škola u Puli na Velom vrhu. Nema je, nestala je preko noći. Treba izgraditi novu školu, a da bi 
izgradili novu školu morali smo neke druge aktivnosti preusmjeriti jer su nama djeca najbitnija. 
Ja vjerujem da grad Pazin nije toliko siromašan da bi si djeca morala sama kupovati toalet papir 
za u školu. Potrebno je malo prerasporediti proračun. Istarska županija pomaže i pomagati će. 
Izgradili ste Dom za starije osobe, gradski dom, a Istarska županija sufinancira 50 posto 
ukupnih troškova izgradnje. Zato jer smatramo da je to potrebno. Jednako tako i u Labinu. Lako 
je biti sa strane, dok nisi na izvršnoj vlasti i pričati kako su sve „rože i fiori“, kako se sve može, 
smanjiti ćemo prireze, najmove poslovnih prostora, a kad dođete u poziciju da morate donositi 
odluke, odjednom teško je. Tko je onda kriv? Tko je osnivač škole? Grad Pazin, to je onda 
Vaša odgovornost. Županija želi i hoće pomoći ali ne u smislu tekućeg financiranja. Imate 
brojne manifestacije, skratite kilometar cesta i dajte novac za djecu, ako su Vam djeca bitna. 
Meni osobno jesu, najbitnija.       

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE poziva pročelnicu, izvolite.  

PATRICIA PERCAN pozdravlja sve prisutne te se slaže da se radi o teškoj temi ali se isto tako 
slaže s županom. Bilančna prava nisu rasla zadnjih 10 tak godina i u ovom trenu je došlo na 
naplatu ne samo za škole čiji su osnivači gradovi, vjerujte da ništa bolja situacija nije ni u 
Istarskoj županiji. Posebno je teška situacija vezano za osnovne škole, znate da je županija 
osnivač za 25 škola da uz tih 25 osnovnih ako dodamo još i sve zgrade o kojima županija skrbi, 
govorimo o preko 80 tak zgrada. Ja ne bih sada puno duljila i širila temu ali želim reći da od 2,3 
milijuna eura koliko smo dobili od Ministarstva znanosti za bilančna prava za osnovne škole, 
najveći dio i kod nas otpada na prijevoz isto kao i u gradu Pazinu. Da bismo zatvorili financijsku 
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konstrukciju za 2024. školsku godinu, za sve materijalne rashode naših škola u proračunu smo 
trebali osigurati dodatnih više od 2 milijuna eura. Tako da doista mi je žao da je u Pazinu 
situacija takva kakva je ali opet ponavljam ni kod nas nije ništa bolja.      

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE se zahvaljuje pročelnici te poziva vijećnika ako ima dodatno 
pitanje, izvolite.  

RENATO KALAC, MOŽEMO!,  napominje da nema pitanje, da nije zadovoljan odgovorom jer je 
identičan odgovor dobio i zadnji puta. Ne radi se o meni, ne radi se o gradu Pazinu, nego o gradu 
Pazinu i još 7 općina prema tome imputirat meni zato što sam iz Pazina, ne drži vodu. Ja sam 
županijski vijećnik odabran od naroda po cijeloj županiji prema tome Vas molim da se to uzme u 
obzir.  

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje vijećniku te poziva župana. 

ŽUPAN ja Vas apsolutno poštujem i Vaše je legitimno pravo da ukazujete na probleme ali još 
jednom ću ponoviti. Istarska županija kao osnivač 25 osnovnih škola, 21 srednje škole i našeg 
učeničkog doma, nama je u ovoj godini trošak prijevoza učenika porastao za 60 posto. I morali 
smo izdvojiti dodatnih 2 milijuna eura iz proračuna iz drugih izvora kako bi naša djeca imala 
osiguran prijevoz jer su nam djeca prioritet. Jednako tako držim da je ova zajednica koja je 
osnivač osnovne škole mora razmisliti što su joj prioriteti. Nama su djeca, zdravstvo, socijala, a 
ako na račun toga moramo skratiti gradnju neke ceste za kilometar ili dva asfalta, ako na račun 
toga moramo neke projekte malo produžiti kako bi ih realizirali jer nam u ovom trenutku fali 
likvidnost, uvijek će biti prioritet biti djeca, zdravlje i građani treće životne dobi. Tako možete i vi 
u Vašem proračunu, kao i svi drugi.  

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE poziva sljedećeg vijećnika Zdenka Pliška, izvolite. 

ZDENKO PLIŠKO, ISU-PIP, postavlja jedno pitanje koje se proteže već duže vrijeme, kako se 
ostvaruje odnosno kakva je realizacija vezano za depandansu Doma Alfreda Štiglić? Volio bih u 
odgovoru čuti kako se kao partner u tom poslu ponaša grad Pula. Samo da se referiram na 
pitanje vijećnika Ferenca, neki dan sam bio kod obiteljskog liječnika i prvi sam put doživio da 
liječnik ordinira bez medicinske sestre.  

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE poziva pročelnika Kabineta župana, izvolite. 

IVAN GLUŠAC pozdravlja sve prisutne te navodi da se gospodin Pliško redovito interesira za 
depadansu i Dom Alfredo Štiglić i to je hvale vrijedno. Imam za Vas dobre vijesti, ne samo za 
Vas nego i za ostale vijećnike, nabava je pri kraju i odabir izvođača kapitalne investicije će biti 
krajem ovog tjedna ili drugi tjedan. Nadamo se da će gradnja krenuti nakon potpisivanja ugovora, 
ako ne bude žalbi, trebali bismo krenuti u 5. mjesecu. Ono što je ohrabrujuće je da smo morali 
raditi izmjenu projekta da bi uskladili troškovnike sa novim cijenama. Ono što je dobro, je to da je 
procijenjena vrijednost bila dobro procijenjena, nije preskočen iznos procijenjene vrijednosti. To 
je jedna od najznačajnije obnove Istarskih domova za starije posebice zbog specifičnosti mjesta 
na kojem se nalazi Dom Alfredo Štiglić odnosno same gradnje. Biti će izazovno gradilište, 
korisnici će boraviti u zgradi dok traje obnova, dignuti će se paralelni neboder na prostoru kuhinje. 
Paralelno se sređuje depadansa i Alfredo Štiglić, te je ravnateljica morala naći smještaj, našli 
smo ga u hospiciju, hvala Porečko-Pulskoj biskupiji i Ivanu Štironji koji je pokazao izuzetno 
razumijevanje i bez čije pomoći ne bi uspjeli napraviti. Depadansa napreduje dobro, idemo u 
obnovu i drugog kata koji prvotno nije bio planiran. Odužilo se malo zbog lošeg stanja instalacija 
unutar zgrade. Na prijedlog izvođača i voditelja odlučili smo srediti i drugi kat. Tehnički pregled 
će biti krajem 5 tog ili početkom 6 tog mjeseca i očekujemo da će se tijekom ljeta korisnici vratiti 
u svoj stari novi objekt. Za Štiglić je rok gradnje od 18 do 20 mjeseci, to će se sigurno i malo 
produljiti, veseli da su se javili ozbiljni izvođači i mišljenja smo da će gradnja biti kvalitetna.         
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PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje riječ vijećniku Slavenu Boljunu, izvolite.  

SLAVEN BOLJUN, MOŽEMO!, pozdravlja sve prisutne te napominje da je danas već bilo riječi 
o Kaštijunu, slaže se i točno je da nije jedina karika u sustavu gospodarenja otpadom i zato se je 
Nadzorni odbor žalio i rezignirano dao ostavku. Oni tvrde da ostali dio sustava gospodarenja 
otpadom ne funkcionira. To je jedna cjelina i ne možemo stalno izbjegavati odgovornost ili država 
ili građani ili općine i gradovi. Mi smo ovdje na županijskoj Skupštini i govorimo o odgovornosti 
Županije a to je donošenje plana gospodarenja otpadom i donošenje prostornog plana. Obje 
stvari debelo kasne. Plan gospodarenja otpadom smo trebali donijeti do 1.1.2024. a državni plan 
je donesen u 7. mjesecu 2023. godine, tako da nema razloga zašto bi čekali. Prostorni plan se 
već odužio za duplo, a sumnjam i da će biti do 6. mjeseca kako je već rečeno, tako da molim da 
ovdje nama kao vijećnicima kažete što se događa s planom gospodarenja otpadom. S obzirom 
na bio otpad i veliki postotak vlage u otpadu, treba napraviti bio kompostane ili postrojenja. Da li 
ćemo imati centralizirani ili decentralizirani pristup? Elaborat o količinama i tokovima otpada koji 
je županija naručila, je zaključeno da je bolje decentralizirani pristup i moramo vidjeti u kojem će 
to smjeru ići. Da bi uopće gradovi i općine nešto pokretali moramo imati plan gospodarenja 
otpadom. Molim Vas da ovdje izvijestite o konkretnim stvarima i recite nam što se događa.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE poziva zamjenika župana Tulia Demetliku, izvolite. 

TULIO DEMETLIKA pozdravlja sve prisutne te navodi da je to pitanje koje se često ponavlja te 
mu je drago da se to pitanje spominje sada poslije podnošenja ostavke Nadzornog odbora, jer 
se proziva Istarsku županiju, a to sada činite i vi. Vjerujem da tamo gdje ste Vi na vlasti, kao u 
Zagrebu na primjer, da isto znate kao jedinica lokalne samouprave, da ste najodgovorniji za 
provođenje programa gospodarenja otpadom i za rješavanje komunalnog gospodarstva. Istarska 
županija, kao prvo, da li je zadužena za gospodarenje otpadom, po zakonu? Koliko ja znam, nije. 
Zaduženi su gradovi i općine kroz svoja komunalna društva. Istarska županija se u toj cijeloj priči 
pojavljuje kao suvlasnik Kaštijuna, jednog postrojenja za kojeg smo jednoglasno u Istarskoj 
županiji donijeli odluku o samoj izgradnji a po tehnologiji koju je propisala država. Isto tako, 
spominjete plan gospodarenja otpadom, nakon što je država vidjela da sve općine i gradovi nisu 
u stanju donijeti i provoditi plan, država je napravila jednu, dozvoliti ću si reći, glupost, prebacila 
je obavezu na županije. Do danas niti jedna županija u Hrvatskoj nije donijela plan gospodarenja 
otpadom. Postoji više razloga, jedan je taj što je država donijela svoj plan tek u 7. mjesecu prošle 
godine, a ta ista država od nas nejasno traži da treba raditi stratešku procjenu utjecaja na okoliš 
ili ne treba. Zakonska regulativa je rekla da plan gospodarenja otpadom županije moraju donijeti 
od 31. prosinca prošle godine. Na pitanje koje smo pokrenuli prema Ministarstvu, još do danas 
nismo dobili odgovor treba li nam strateška procjena utjecaja na okoliš ili ne. Mi smo jasno rekli 
da ne treba trošiti ni vrijeme ni novac iz više razloga. Prvi je taj što taj plan gospodarenja otpadom 
koji se preložio i draft je izrađen na osnovu starog, postojećeg plana IŽ, tako da nema veze s 
novim prostornim planom. Za stari prostorni plan je izrađena strateška procjena utjecaja na 
okoliš. Na prošloj sjednici ove Skupštine donesen je Plan razvoja Istarske županije za kojeg smo 
isto tako izradili stratešku procjenu utjecaja na okoliš. Treći razlog je što je država za svoj plan 
isto tako izradila procjenu utjecaja na okoliš. Mi kao i Primorsko-goranska županija, jedine smo 
dvije županije koje imaju u funkciji postrojenja i onda nas se stalno proziva. Što je s ostalim 
županijama koje nemaju ništa? Evo sad su u Šibeniku pokrenuli postrojenje i ono što je Vlada 
RH rekla da će do 2020. iskoristiti sve novce EU i izgraditi 17 ili 18 postrojenja, danas ih imamo 
3 i četvrti je spreman za stavljanje u funkciju. Znači plan gospodarenja otpadom, da li ga mi danas 
imamo ili ne, obaveza je županije da ga izradi ali recite mi koje mehanizme i alate ima županija 
da pokrene prema jedinicama lokalne samouprave u kojoj jedinici će biti određeno postrojenje. 
Mi smo lijepo svih pozvali, najprije smo uputili mailom sve pozive jedinicama lokalne samouprave 
i direktorima komunalnih društva na koji način vide oni zbrinjavanje tog dodatnog otpada koji ne 
ide na Kaštijun. Znamo o kojem otpadu govorimo, selektirani otpad, da li je to staklo, da li plastika, 
papir, metal i bio otpad koji stvara probleme na Kaštijunu, na koji način će oni to selektirati, 
zbrinjavati i prikupljati. Kad nismo dobili odgovor onda smo pozvali svih na sastanak i prikazali 
smo naš prvi draft plana gospodarenja otpadom i svih zamolili da na ponovni upit dostave svoje 
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prijedloge. Do dana današnjeg, od 41 lokalne samouprave dobili smo 25 odgovora a od tih 25 
odgovora doslovce 4 jedinice lokalne samouprave su predložile da na njihovom području žele 
imati ili kompostane ili određeni pogon za koji su predložili čak i tone za koji bi zbrinuli svoj otpad 
iz svog područja. Ostali su rekli da to nije njihov problem i da treba zajednički sagledati na nivou 
županije. Opet Vam govorim i na sastanku sam govorio, da Županija nema alate ni mehanizme 
na koje prisiliti, recimo grad Umag, na Vašem teritoriju će biti bio postrojenje za zbrinjavanje bio 
otpada. Tu mogućnost nemamo. Sada mi, kad dobijemo mišljenje od Ministarstva, treba li nam 
strateška studija utjecaja na okoliš ili ne, idemo na javno savjetovanje koje će trajati 30 dana i mi 
kao Županija možemo samo dati prijedlog određenim jedinicama lokalne samouprave za barem 
one koji su rekli da žele takva postrojenja. Da li kompostana ili sortirnica ili bio plinsko postrojenje. 
U tome je problem, prozivati Županiju za nešto za što nema ovlasti da provodi taj dokument, nije 
u redu. Mi kao županija ne želimo da taj dokument bude mrtvo slovo na papiru, nego želimo da 
ga danas-sutra možemo provoditi.               

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE se zahvaljuje i poziva vijećnika ukoliko ima dodatno pitanje, neka 
postavi, izvolite.  

SLAVEN BOLJUN, MOŽEMO!, argument hoće li netko poštivati i usvojiti te prijedloge ili neće, 
to ne znači da takav plan gospodarenja otpadom ne treba donijeti. Ipak imamo tu obavezu da to 
donesemo tako da gradovi i općine s obzirom da postoje neki zainteresirani, možda bi se onda i 
izgradile neke kompostane i bio postrojenja na području Istre. Recimo Osječko-baranjska 
županija ima 13 bio postojenja, Bjelovarsko-bilogorska 5, Vukovarsko-srijemska županija 6, 
dakle to je nešto što je moguće i što se radi. Oni su isto imali sigurno probleme s nekim gradovima 
i općinama ali vidimo da su neki bili voljni to izgraditi. Cijeli proces treba bit potpuno transparentan 
i ne znam što smo čekali da se pojavi to pitanje strateške procjene, zašto se tu nismo bolje 
pripremili nego sad ovisimo o tome da li će neki ministar ili državni tajnik nešto pogledati ili 
odgovoriti. To smo trebali imati već spremno i da znamo hoće li biti ta strateška procjena utjecaja 
na okoliš ili ne i ovaj državni plan je donesen još u 7. mjesecu tako da bilo je vremena. Niste mi 
odgovorili na pitanje vezano za prostorni plan, zašto opet toliko čekamo i da li je moguće da ćemo 
ga imati u 6. mjesecu ovdje na donošenju a i još ga nismo niti vidjeli.    

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE se zahvaljuje vijećniku te poziva župana, izvolite.

ŽUPAN ističe da mi moramo poštivati svi skupa neke procedure, zakone i propise a ponekad ti 
zakoni nisu matematički 1 plus 1 je dva nego ovisi o procjeni nadležnih tijela. Stav je Istarske 
županije da kad govorimo o konkretno planu gospodarenja otpadom, nije potrebno raditi procjenu 
utjecaja na okoliš jer to iziskuje opet vrijeme i novac ali bez potvrde od strane nadležnog 
Ministarstva ne možemo napraviti korak dalje. Po pitanju prostornog plana otišli smo puno 
naprijed, imamo u srijedu zajednički sastanak po toj temi i ja sam sebi stavio to kao prioritet. Ovaj 
dio koji se odnosi na potrebne izmjene županijskog plana jer je prethodni plan započet s izradom 
2009. a usvojen 2016. godine, dakle postavke iz 2009. i danas kad živimo u 2024. godini, protek 
od 15 godina je jako velik i potrebno je barem u onom segmentu ga uskladiti. Ono što mene 
smeta jest ajmo imati jednaka mjerila za sve, zamjenik je spomenuo grad Zagreb, tamo ste Vi na 
vlasti, Vaša stranka, grad Zagreb je specifičan grad, on ima ovlasti i županije i grada dok je 
Istarska županija samo jedna od županija unutar koje postoji 41 jedinica lokalne samouprave. 
Šta ste vi napravili u Zagrebu po pitanju gospodarenja otpadom kad nas uspoređujete s drugim 
županijama. Ja ne volim bacati ping pong lopticu ali to ste Vi napravili, dakle imate vlast, nemate 
ispod sebe jedinicu lokalne samouprave i niste napravili apsolutno ništa.    

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE poziva slijedećeg vijećnika Ivicu Mikulčića.

TULIO DEMETLIKA naglašava da imamo za odgovoriti na još jedno pitanje. (iz klupe) 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE napominje da je vrijeme isteklo, 3 minute je prošlo.
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TULIO DEMETLIKA vijećnik je postavio pitanje na koje nismo odgovorili. (iz klupe)

SLAVEN BOLJUN MOŽEMO! uredu je, dobio sam odgovor. (iz klupe)

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE naglašava da je rasprava po ovom pitanju završena. Iscrpljene 
su poslovničke mogućnosti i na redu je vijećnik Ivica Mikulčić, izvolite. 

IVICA MIKULČIĆ, ISU-PIP, ističe da mu se čini da dr. Antić ima još puno toga za reći i željela je 
još toga predstaviti, postavlja pitanje kada će biti predstavljene ostale mjere u sklopu programa 
mjera za zadržavanje i privlačenje ljudskih resursa u javnom zdravstvu i socijalnim ustanovama 
Istarske županije. Mislim da imate još puno toga tu reći i molio bih Vas da to kažete. Drugo pitanje 
je isto vezano ali je za pročelnicu za školstvo, uz mjere opet privlačenja zdravstvenog kadra ima 
li novih saznanja o upisima djece u medicinsku školu u Puli i o povećanju broja razreda 
medicinskih sestara a o čemu sam već govorio 2 puta.   

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE se zahvaljuje i poziva pročelnicu te moli da se drži predviđenog 
vremena. 

Dr. GORDANA ANTIĆ navodi da će se potruditi biti kratka ali bi mogla o tome cijeli dan pričati. 
Ponavlja, to je problem svih nas i moli da to shvate svi ozbiljno koliko god mogu. Situacija je takva 
da ne znam gdje ćemo naći liječnike. U moje doba, kad sam bila mala, bio je jedan crtani film koji 
se zvao „djeco Ivica se zovem, koga crtam bude živ“, jedino da ih nacrtam. Ne znam kako ćemo 
ih naći i moramo se osvijestiti da ta potraga urađa plodom koliko može. To što mi nudimo je ništa, 
bih ja rekla. Mjere koje smo predstavili je 5 mjera financijske naravni i negdje sredinom 4. mjeseca 
planiramo objaviti natječaj za kupovinu prve kuće ili stana. To je jedna značajna mjera gdje bi 
naš zaposlenik, a to su naši postojeći zaposlenici jer upravo većinu sredstava ulažemo u 
postojeći kadar, kako nam ne bi otišli u inozemstvo ili privatno. Dati ćemo 20 tisuća eura za prvu 
kupovinu stana ili kuće, to je bruto iznad 30. 310 tisuća eura osiguravamo u županijskom 
proračunu. Znate da u onom programu mjera imamo financijske izravne, stipendije za studente, 
stipendije i za učenike medicinske srednje škole. Neki smo dani bili u školi i ponudili stipendije, 
vidjeti ćemo kakav će biti odaziv. Prošle godine smo od ponuđenih 18 dobili smo 1 učenicu koja 
je sad nažalost to vratila, ne želi ni ona. Učenici srednje medicinske škole ne žele raditi u sustavu 
kad završe srednju školu. Odlaze u turizam, bolje će zaraditi, odlaze u vele drogerije, gdje isto 
tako mogu raditi sa srednjom školom i dobivaju bolje plaće. Nema više djece koja su empatična 
i koja žele njegovati ljude. U naše Domove za starije vrlo teško privlačimo kadar. Imamo planove 
i još dogovaramo na tome, s jedinicama lokalne samouprave vezano za zemljišta i rješavamo 
imovinskopravne poslove za izgradnju i idemo na glavne izvedbene projekte za 7 objekata za 
Zavod za hitnu. Imamo već napravljene idejne projekte za Zavode za zdravstvene stanice 
Domova zdravlja kako bismo dobili zemljište u Medulinu i Kršanu. Imamo karticu pogodnosti, 
poslali smo rok da do sutra svi gradovi i općine pogledaju što su unijeli i što nude kako bismo to 
javno objavili. To veseli ove ljude s kojima se razgovara i koji planiraju doći kod nas. Jako su 
sretni što imamo karticu pogodnosti, ona nosi neke beneficije od olakšanja upisa u vrtić, to nam 
je jako bitno, do nekakvih manifestacija da dobiju karte. Jedna internistica, za koju se nadamo 
da će nam doći u bolnicu Rovinj, rekla je da je to njoj znak da ju poštujemo. Pregovaramo s 
jednom sestrom koja je otišla u Njemačku, a želi se ovdje vratiti i rekla je da vidi da Istra nešto 
čini što ostatak Hrvatske ne čini putem te kampanje i nadam se da će biti što više poziva iz 
Njemačke koji bi se vratili na ovo područje. Nadamo se.     

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE na pitanje za medicinsku školu odgovoriti će pročelnica Percan, 
izvolite. 

PATRICIA PERCAN vezano za upise, vijećnik je obećao da neće odustati i da će stalno 
ponavljati pitanje, tako da je to dobro zapamćeno. Trenutno radimo na upisnoj politici, brojkama, 
programima, vezano za naše škole i idemo u smjeru da medicinska škola slijedeće godine 
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odnosno u jesen upiše 3 razreda medicinskih sestara i 1 razred fizioterapeuta. Moramo još obaviti 
razgovor s ravnateljem i školski odbor mora donijeti takvu odluku.   

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE poziva vijećnika da postavi dodatno pitanje, izvolite.

IVICA MIKULČIĆ se zahvaljuje objema pročelnicama te hvala lijepa za taj 1 novi razred jer mislim 
da koliko god dajemo ljudima da dođu i nudimo im puno pogodnosti, te pogodnosti bi trebali 
preseliti i ja mislim na Istrijane i Istrijanke da se i njima te pogodnosti ponude i to bi bio dobar 
način da ih se zadrži.   
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje te poziva pročelnicu da odgovori na konstataciju. 

Dr. GORDANA ANTIĆ  odgovara da sve pogodnosti i sve ono što dajemo, dajemo upravo 
postojećim zaposlenicima a buduće to tek čeka. I za kupovinu prve nekretnine i za stanarinu su 
to sve postojeći zaposlenici. Sada trenutno su interni natječaji u našim ustanovama za stanove. 
Osigurali smo 100 stanarina po 300 eura za zaposlenike svih naših ustanova, zdravstvenih i 
socijalnih, 50 stanarina za Opću bolnicu Pula, ukupno 150 stanarina. Do 25. tog im treba biti 
isplaćeno, onima koji rade duže od 5 godina do 10 godina, dobiti će 700 eura financijski bonus a 
oni koji rade više od 10 godina, dobiti će 1400 eura. To je glavnina novca koja nam ove godine 
ide za postojeće radnike, kartica pogodnosti isto naravno za naše postojeće radnike.     

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE poziva slijedeću vijećnicu Koviljku Aškić, izvolite. 

KOVILJKA AŠKIĆ, NEZAVISNA, pozdravlja sve prisutne te ističe da će se referirati na Kaštijun 
jer ne može izdržati da to ne komentira. Slažem se i s gospodinom Demetlikom i županom, 
vezano za plan gospodarenja otpadom ništa se neće bitno promijeniti kad ga donesemo jer 
županija nema mogućnosti investiranja niti sufinanciranja od strane Fonda za zaštitu okoliša i 
Fondova EU za bilo kakvo postrojenje. Jedino što možemo, što se tiče jedne tvrtke za komunalno 
za cijelu Istarsku županiju, po svim analizama na 250 tisuća stanovnika, dovoljna je jedna tvrtka 
za komunalno da bi bila profitabilna. Utopija je razmišljati da će se ugasiti postojeće komunalne 
tvrtke. Moj je prijedlog bio još dok sam bila predsjednica Nadzornog odbora Kaštijuna da se 
napravi holding od postojećih komunalaca kako bi takav mogao biti prihvatljiv i prijavitelj jer 
znamo da županija ne može biti i nije predviđeno kao prihvatljiv prijavitelj za sufinanciranje 
fondovima Europske unije. Ovaj Nadzorni odbor i bilo koji drugi uvijek će biti isti problem, ja sam 
predlagala i mislim da je to jedino ispravno, ne može zbrinjavanje miješanog komunalnog otpada 
biti najjeftinije. Jeftinije i od zbrinjavanja plastike i od bio otpada. Dokle god mi ne budemo imali 
ekonomsku cijenu zbrinjavanja miješanog komunalnog otpada na Kaštijunu i na taj način s 
visokom cijenom indirektno prisilili komunalce da se pokrenu i krenu u razgovore, da li zajedničke 
ili pojedinačne, za izgradnju dodatnih postrojenja, nećemo ništa napraviti.     

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE upozorava vijećnicu da pitanje privodi kraju. 

KOVILJKA AŠKIĆ, NEZAVISNA, imam samo pitanje za gospodina Radolovića, s obzirom da 
ćemo danas pričati o koncesijama da li je pokrenuta ijedna izmjena koncesijskih ugovora s 
obzirom da imamo ugovorima navedeno da ako se potrošačke cijene mijenjaju plus, minus, 3 
posto, da se može pokrenuti izmjene ugovora odnosno povećati koncesijska naknada. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE se zahvaljuje i poziva pročelnika da odgovori.

Dr. sc. MIRKO RADOLOVIĆ vezano za Kaštijun mogu objasniti i pitanje od malo prije za 
stratešku procjenu utjecaja na okoliš. Vezano za tu procjenu pitali smo mišljenje Ministarstva prije 
nego smo pokrenuli samu izradu plana gospodarenja otpadom i dobili smo zahtjev za 
nadopunom. Onda je bio stav Upravnog odjela da bi bilo dobro da dobijemo barem jedan draft 
plana kako bismo još dodatno pojasnili Ministarstvu iz kojih razloga mi smatramo da ta strateška 
procjena za naš plan gospodarenja otpadom nije potrebna. Nije da nismo pitali i da smo čekali 



17/33

zadnji trenutak nego smo mislili da ćemo ipak na kraju kada budemo imali dokument koji je 
zgotovljen, a je zgotovljen, da će nam na osnovu tog dokumenta biti lakše objasniti i nadopuniti 
naš zahtjev. Isto tako da bismo nešto mogli dati kao argument moralo je biti usvojeno, sada u 1. 
mjesecu je usvojen na Skupštini i isto tako je sada napravljeno izvješće o postupku strateške 
tako da će sve to će biti argumenti koji ćemo sada dostaviti Ministarstvu za nadopunu i očekujemo 
njihov odgovor. 
Vezano za koncesije, mi smo sada dobili i jedan takav upit od Ministarstva financija, odnosno 
uputu, da bi trebalo revidirati sve ugovore o koncesijama s obzirom na promjenu cijena. Međutim 
napravili smo jednu analizu unutar upravnog odjela i postoje ugovori u kojima taj dio nije bio 
ugrađen, tako da ćemo sada pitati stav i mišljenje nadležnog Ministarstva da nas uputi na koji 
način mi možemo mijenjati ugovore u kojima taj dio nije bio uključen. Na neki način ispada da 
ovisi o volji koncesionara da li su oni voljni pregovarati o promjeni ili nisu. Tako da je to trenutno 
u radu i cijene će se korigirati.        

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje riječ zamjeniku župana da se referira na pitanje vijećnice. 

TULIO DEMETLIKA se zahvaljuje vijećnici Aškić jer je ipak gospodi Aškić to profesija, 
znanstvena. Mi smo dobro surađivali i dok je bila u Nadzornom odboru Kaštijuna i upravo iz onih 
ne mogućnosti da se neke stvari realiziraju, ljudi odustaju jer ne vide na koji način riješiti problem. 
Jedinice lokalne samouprave su 2013. godine kad je donesen Zakon o održivom gospodarenju 
otpadom, a do danas je prošlo 10 godina, sve su jedinice lokalne samouprave morale od tada 
do danas, uspostaviti odvojeno prikupljanje biorazgradivog otpada. I to propisati u svojim 
odlukama o načinu pružanja javne usluge. Mi upravo iz županije, pisali smo dopis u Ministarstvu 
da se to odgodi, upravo želeći omogućiti JLS da se pravovremeno pripreme. Prošlo je 10 godina 
i neki još nisu uspjeli uspostaviti taj sustav. Jer danas da JLS kroz svoja komunalna poduzeća 
uspiju odvojiti taj bio otpad, ne bi bilo 60 posto bio otpada u komunalnom otpadu koji dolazi na 
Kaštijun i Kaštijun bi radio normalno. Danas postrojenje Kaštijuna je dovedeno u tehničku 
situaciju da može zadovoljiti potrebe Istarske županije ako se na Kaštijun dovede ono što 
propisuju tehničke karakteristike tog postrojenja. Ako se to ne poštuje normalno da onda 
postrojenje ne radi kako treba i dešavaju se neugodni mirisi oko Kaštijuna. Županija nikada nije 
imala obavezu uspostave sustava, to je i gospođa Aškić rekla, mi ne možemo uspostaviti sustav, 
nama je jasno da male jedinice lokalne samouprave ne mogu postaviti sustav ali zakon je 
omogućio da se JLS mogu udružiti. Ono što je gospođa Aškić spomenula, holding, a i župan je 
spomenuo 1 trgovačko poduzeće, kojeg god oblika ono bilo, da ista cijena bude u Puli, Lanišću, 
Poreču, Rovinju i Pazinu, da te nesuglasice koje postoje zbog prevoženja 100 kilometara ili 20 
kilometra. Stvar je u JLS da dogovorno postignu zajednički dogovor, nije to politički nego je 
zajednički problem. Otpad je zajednički problem, kao i škole, domovi za umirovljenike i zdravstvo.    

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje se zamjeniku župana i konstatira da je 11 sati i 20 
minuta te je vijećnički sat istekao. Za slijedeći put je ostalo pitanje vijećnice Ivane Špadijer i 
vijećnika Ivana Iskre. 
Prelazimo dalje na 3. točku dnevnog reda. 

Ad-3.
Prijedlog Odluke o prihvaćanju Plana razvoja kulture Istarske županije – Regione 

istriana 2024-2029

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje riječ pročelniku torbica, izvolite.

VLADIMIR TORBICA pozdravlja sve prisutne te navodi da ima prezentaciju koja će biti kratka 
i sadržavati ono što je najbitnije a na Vašim stolovima dočekala Vas je knjižica u kojoj je sve 
ovo sročeno na hrvatski i talijanski jezik. Temelj svega je da je Istra regija kulture i to je vrlo 
jednostavno provjeriti ako pogledate koliko imamo muzeja, manifestacija i ustanova pa to 
usporedite s Rijekom koja je jednako velika kao i mi. Koraci koje je bilo potrebno prethodno 
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napraviti su različite studije, javna savjetovanja, javna predstavljanja u Poreču, Puli i Pazinu, 
gdje je sudjelovalo preko stotinu ljudi i stotinu i pedeset ljudi koji su zainteresirani za razvoj 
kulture. Temelj svega su naša kulturna vijeća gdje sjedi 35 stručnjaka koji su na temelju svih 
ovih analiza i svega onoga što je predloženo uz doktora Davora Miškovića, koji je autor teksta, 
napisali ovu knjižicu koja je danas pred Vama. Ono što je važno jest da smo kroz javno 
savjetovanje od 3 udruge dobili 7 primjedbi, prihvaćeno ih je 4, a preostale 3 nismo odbacili 
nego su to bile primjedbe koje već prakticiramo u samom radu. Bila je primjedba da naši 
članovi vijeća budu i članovi udruga a mi to radimo oduvijek. Kao što znate, kultura vijeća 
Istarske županije se imenuju na temelju javnog poziva i svatko tko želi može se prijaviti i 
sudjelovati u radu. Još je jedna od primjedbi bila da smo javno savjetovanje odradili od 15. 
prosinca do 15. siječnja međutim matematika je vrlo egzaktna, iako sam ja povjesničar, za 
pročitati ovaj materijal, pogotovo ako ste stručnjak, treba Vam, da i ne, jedan sat, a 30 dana 
ima nešto više od tog 1 sata pa tko god je imao dobru volju i želju mogao se javiti i napisati 
primjedbu i amandman. 
Prvo smo izdvojili probleme a to je ovih 6: nedostupnost kulturnih sadržaja (osobito u manjim 
mjestima, ranjivim skupinama, starijim osobama, migrantima), nezadovoljstvo mladih 
kulturnom ponudom i njihovo nedovoljno sudjelovanje u kulturnim aktivnostima, nedovoljna 
cirkulacija kulturnih sadržaja u Istri i slaba mobilnost publike, upitan društveni status kulturnih 
organizacija i kulturnih radnika, slaba međunarodna kulturna suradnja i nezadovoljavajući 
uvjeti za rad u kulturnom sektoru. Kroz probleme došli smo do ciljeva i ti ciljevi su formulirani 
u 5 prioriteta: povećati dostupnost kulturnih sadržaja i sudjelovanja u kulturnim programima 
svih stanovnika Istarske županije - Regione Istriana, osnažiti ulogu kulturnog sektora u razvoju 
Istarske županije - Regione Istriana , unaprijediti uvjete za rad ustanova, udruga, umjetničkih 
organizacija i samostalnih umjetnika u Istarskoj županiji - Regione Istriana, povećati 
sudjelovanje mladih u kulturnim aktivnostima i osnažiti međunarodnu kulturnu suradnju. Cilj 
broj 4 nam je najbitniji, iako je pod brojem 4. Bitan je iz 2 razloga, prvo zbog razvoja publike s 
jedne strane i razvoja umjetnosti i produkcije. Ono što ćemo nastaviti provoditi jest podrška 
prilagodbi kulturnih sadržaja osobama s posebnim potrebama i invaliditetom, što smatramo 
vrlo bitnim i drugo svjesni smo dolaska migranata i potrebe socijalne integracije novih 
stanovnika u Istri, to jest, upoznati te nove ljude koji dolaze ovdje živjeti s nama, našom 
tradicijom, kulturom i običajima. Primijetili smo kroz drugi cilj da ljudi ako je nešto u Puli, nitko 
iz Buzeta neće doći u Pulu samo radi predstave. Nemamo mobilnu publiku i u knjižici piše više 
o rješenjima. Ako dalje govorimo onda dolazimo do jedine zakonske obaveze a to su naše 
ustanove, jedina zakonska obaveza koju Županija ima jest skrbiti o vlastitim ustanovama u 
kulturi. Ono što je novo jest podrška i inicijativa usmjerena na razvoj kritičke refleksije. Radi 
se o tome da vi danas, ne možete pročitati kritiku kazališne predstave, glazbe, možete pročitati 
izvješće, tko je pjevao, zašto je pjevao i koliko je pjevao ali ne možete pročitati da li je to 
kvalitetno, a temelj kulture je kvaliteta. Pokušat ćemo utjecati na to da ta kvaliteta bude važna. 
Četvrti je cilj najvažniji nama, a to su mladi. Kao što sam već rekao, mladi iz 2 razloga. Prvi, 
mi jednostavno moramo profilirati mlade ljude i drugo, što smo primijetili nakon Covida, jest 
da se publika promijenila ali u nekim segmentima se mijenja na dobar način i imate puno 
mladih, pogotovo kad su tu nekakvi mega spektakli ali u klasičnoj kulturi mladih nema. 
Potrebno je pronaći nove načine suradnje s mladim ljudima, bilo da su umjetnici ili publika. 
Kada govorimo o međunarodnoj suradnji, ono što je najvažnije istaknuto je osiguravanje 
sredstva za osnivanje fonda za sufinanciranje projekata EU. Kod naših udruga se događa da 
dobiju velika sredstva ali naravno nedostaje onih 15, 25 koje oni nemaju. Ponekad to pokrije 
država, ponekad općina ali mi bi predložili, kada dođe vrijeme, da to može činiti i Županija. 
Tko će to sve provesti, prije svega županijski odjel za kulturu, nakon toga u suradnji s ostalim 
odjelima, naše ustanove u kulturi (imamo ih 4), zatim ostale ustanove u kulturi s kojima 
surađujemo i na kraju su tu kulturnjaci i umjetnici. Na koji način to učiniti, prvo, moramo 
dogovoriti prioritete, drugo, osigurati financijska sredstva, u suradnji s Vama, dogovoriti tko će 
provoditi od natječaja do poticaja i ostalog, i na kraju, čuti što govore oni koji kulturu 
„proizvode“ i „troše“.     
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PREDSJEDNICA SKUPŠTINE se zahvaljuje pročelniku te otvara raspravu po klubovima. 
Vijećnik Boljun, vijećnica Marianna Jelicich Buić, izvolite.  

SLAVEN BOLJUN u ime Kluba Zeleno lijeve koalicije želi istaknuti da nije korektno da on 
dobije 2 plus 1 minutu a pročelnik Radolović i dožupan su mu odgovarali na pitanje kasnije, a da 
on nema priliku replicirati.   

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE napominje da se vijećnik drži teme. Ovo nije slobodna 
rasprava, držimo se dnevnog reda. 

SLAVEN BOLJUN navodi da će oni problem u Zagrebu riješiti odlučno a ovo sve šta ovdje 
čujemo je samo prebacivanje odgovornosti, cijelih već sat vremena. 
Što se tiče Plana razvoja kulture, izostala je institucionalna potpora nezavisnom sektoru koji 
bi trebao biti jednako važan kao i javni. U praksi se to naravno može popraviti. Primjerice u 
cilju 3. stoji da će se unaprijediti uvjeti za rad ustanova, udruga, umjetničkih organizacija i 
samostalnih umjetnika. Međutim, u aktivnostima osim sredstava za film u suradnji s HAVC-
om nema osiguranja sredstava za udruge odnosno nezavisnu kulturnu scenu. Na nezavisnoj 
sceni je zaposleno puno ljudi i to je jedan rad koji je neizvjestan od projekta do projekta i oni 
su jako važan faktor koji isto proizvodi kulturu kao i javne ustanove. Stoga skrećemo pozornost 
na tu činjenicu i mislimo da se tu može u praksi to popraviti. Trebalo bi možda da se u praksi 
spriječi ta nesigurnost kulturnih radnika predlagati višegodišnje programe, a ne da idu iz 
godine u godinu. Također što čujemo od kulturnih radnika na nezavisnoj sceni je da bi bilo 
poželjno da budu i neka sredstva rezervirana za samu pripremu projekta za kandidiranje, jer 
često na tom koraku već nastaju problemi. Mi ćemo podržati, ali evo htjeli smo skrenuti 
pozornost na ove stvari i vjerujemo da će se u praksi to provoditi.     

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE poziva slijedeću vijećnicu Mariannu Jelicich Buić u ime Kluba 
IDS-ISU-Zeleni. 

MARIANNA JELICICH BUIĆ u ime kluba IDS-ISU-Zeleni buongiorno a tutti, dobar dan 
svima, gentile Presidente, gentili consiglieri, presidenti, vicepresidenti, assessori. In nome del 
club della Dieta democratica istriana, dei pensionati e dei verdi, io desidero, noi desideriamo 
complimentarci con il lavoro che avete svolto perché sicuramente ha richiesto una 
complessità, una sinergia di molti soggetti, un’analisi profonda di quelle che sono le criticità, 
di quelli che sono i bisogni, soprattutto in una regione così varia e culturalmente ricca come 
l’Istria. Per quanto forse sia stato facile in qualche modo individuare le criticità, dall’altra parte 
io sono felice che abbiate individuato e proposto nuove soluzioni in questa strategia che 
reputiamo sia particolarmente inclusiva, che ha preso in considerazione tutte le generazioni, 
quindi è anche intergenerazionale e mi auguro ovviamente, anche se è difficile dopo gli 
argomenti e le tematiche che abbiamo affrontato questa mattina molto importanti come la 
sanità, la scuola ecc. poi avere anche un occhio di riguardo nei confronti della critica ma non 
dimentichiamoci che l'uomo non vive solo di pane. Per questo motivo ecco io mi auguro che 
la regione continuerà a perseguire gli obiettivi, a risolvere le criticità appunto individuate in 
questo settore della cultura che è molto ingrato perché non produce beni, dà e offre all'uomo 
altre cose ma sono sicura che, ecco, andrà alla grande e allo stesso modo colgo l'occasione 
per ringraziare l'Assessorato alla cultura e alla territorialità per questa onnipresente inclusione 
della comunità nazionale italiana e per il completo e totale rispetto del bilinguismo. Grazie. 
Anche questo è un fatto di grande cultura.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE postavlja pitanje ima li još prijavljenih u ime kluba? Tatjana 
Tomaić, izvolite. 

TATJANA TOMAIĆ u ime Kluba HDZ-a pohvaljuje program kulturne strategije i pročelnika. 
Detaljno je napravljeno, programski i mi ćemo Plan podržati. Rekla bih još jednu stvar vezano 
za izlaganje koje je kolegica imala prije, mi smo Istarska županija, imamo dvojezični statut ali 
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to ne znači da možemo slušati samo na talijanskom jeziku jer to tako u Statutu ne stoji. Prema 
tome, jedna stvar je prevodit dokumente a druga stvar je samo pričati na talijanskom i uz to 
ne koristiti hrvatski. Zamolila bih Vas da ukoliko drugi puta to tako napravite, da nađete 
prevoditelje po Statutu.    

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE se zahvaljuje vijećnici i navodi da misli da nije u pravu ali da 
ćemo svakako provjeriti. Ima li još prijavljenih po klubovima? Izvolite Bassanese.  

VILI BASSANESE u ime Kluba SDP navodi da će SDP podržati ovaj Plan i sa svime se 
slažu. Pohvaljujemo rad pročelnika i svih onih koji iza njega stoje i naravno kultura nisu samo 
kulturne manifestacije ili povijesne vrijednosti već i trenutni život i naši običaji i zato je bitno da 
je taj zavičajni jezik, naša hrana i piće i naš odnos prema regionalizmu.     

POTPREDSJEDNICA SKUPŠTINE grazie signor Bassanese. Siccome non ci sono più club 
annunciatisi per la parola, chiedo se ci sono consiglieri che desiderano prender parte alla 
discussione. Consigliere Kumar prego, grazie.

DANIELE KUMAR, IDS pozdravlja sve prisutne i želi pohvaliti ovaj dokument. Vjerujem da 
nije mrtvo slovo na papiru nego jedan veliki rad. Htio bih pohvaliti točku 4. jer ponukan 
informacijama o raznim anketama koje su se provodile u Puli od Zaklade za razvoj civilnog 
društva, odnos mladih prema gradu i prema sadržajima bio je porazan. Gledajući sada kroz 
ovaj dokument o kulturi, da mlade probudimo, pozdravljam ga i podržavam maksimalno. 
Nadam se da će kroz aktivnosti za mlade kroz županiju, možemo još puno dati i napraviti 
konkretno što se tiče mladih, pogotovo u našoj Istri.  

POTPREDSJEDNICA SKUPŠTINE grazie consigliere Kumar, consigliera Peruško, prego.

IRENA PERUŠKO, IDS-DDI, navodi da je Plan vrlo temeljit dokument i uklopiv u onaj strateški 
dokument višeg reda. Plan se bavio isključivo sadržajem i novim oblicima razvijanja modela i 
poboljšanja postojećih. Nije uvijek potrebno, u takvom dokumentu, navoditi razno razne 
financijske podrške koje se odnose na ono što je već nekakva uredba propisala odnosno što 
je obveza po javnom pozivu koji ova županija čini. Znam da Istarska županija financira 
institucionalno naše udruge koje se bave kulturom. 

POTPREDSJEDNICA SKUPŠTINE grazie consigliera Peruško, non ho visto altre mani alzate 
per la discussione individuale, quindi chiudo la discussione e do la parola all’assessore 
Vladimir Torbica. Prego assessore.

VLADIMIR TORBICA navodi da se zahvaljuje na primjedbama i želi obrazložiti jer su neke u 
potpunosti točne a neke su djelomično točne. Što se tiče institucionalnih potpora van 
institucionalnom sektoru one su provedene i sada kroz natječaje. Na primjer u natječaju za 
mlade možete koristiti sredstva za sve ono što ste vi nabrojali, tako da je dijelom to već 
odrađeno. Što se tiče sredstava koje mi dajemo za ustanove, a ponavljam, naša jedina 
zakonska obaveza su ustanove čiji smo mi osnivači. Sve van toga je nad standard. Omjer 
financijskih sredstva koji idem prema udrugama i pojedincima nasuprot ustanovama Vam je 
od prilike 50:50 posto. Stvarno vodimo računa o udrugama i svjesni smo da nikada nije 
dovoljno. Drugo, mi imamo višegodišnje programe, potpisane. Sajam knjiga u Istri, 
Međunarodni kiparski simpozij u Labinu, tisak knjiga kroz društvo hrvatskih književnika i 
čakavski sabor, znači u jednom segmentu, ti višegodišnji ugovori postoje. Što se tiče 
sredstava o pripremi projekata ovisi isključivo o vama, Skupštini. Ja ću vam predložiti da nam 
date novac koji ćemo mi znati potrošiti, jer smo ih uvijek znali potrošiti, a vi ćete nam ih dati i 
moći ćemo ih potrošiti na ovo što vi predlažete. Na kraju, se želim zahvaliti na svim 
primjedbama, ringrazio la collega Marianna e come disemo noi “trdo” ili kako ja nisam čakavac 
“tegnimo duro”.  



21/33

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje riječ županu za završnu riječ, izvolite. 

ŽUPAN prije svega se želi zahvaliti pročelniku i svim njegovim suradnicima koji su radili na 
ovom dokumentu. Radi se o strategiji, od 2024. godine nadalje i mislim da svi skupa 
možemo biti ponosni na ono što do danas Istra je učinila u smislu prepoznatljivosti, ne samo 
u Hrvatskim okvirima već i šire kao regija kulture. Kao što sam rekao u samom predgovoru, 
pozivam sve skupa da nastavimo štititi naš identitet, našu regionalnu posebnost i osim onog 
dijela kojeg ulažemo konkretno u kapitalne projekte očuvanja naše kulturne baštine, u 
odnosu na druge županije ili smo 1. ili smo pri vrhu u izdvajanju financijskih sredstava po 
glavi stanovnika. Vjerujem da ćete podržati ovu strategiju da nastavimo i dalje graditi našu 
Istru u smislu kulturne prepoznatljivosti i na ponos svih nas koji živimo u najljepšoj regiji na 
svijetu. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje Prijedlog Plana na glasanje. Konstatira da je Skupština 
jednoglasno donijela

ODLUKU
o Planu razvoja kulture Istarske županije – Regione istriana 2024-2029

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE navodi da s obzirom na nastavak dnevnog reda i da su točke 
uglavnom tehničke, pita vijećnike da li su suglasni da se dalje ide bez uvodnih obrazloženja. 
(svi su se složili)

Ad-4.
Prijedlog Odluke o minimalnim standardima, kriterijima, mjerilima i načinu financiranja 

decentraliziranih funkcija domova za starije za 2024. godinu

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima. Bassanese izvolite, pa vijećnik Kalac.

VILI BASSANESE u ime Kluba SDP-a navodi da vezano za tu točku, koja se odnosi na način 
financiranja naravno na minimalne standarde i mjerila decentraliziranih funkcija za domove 
umirovljenika, znamo da je osnivač domova u dijelu država, u većem dijelu županije a jedinice 
lokalne samouprave nemaju nikakvu obavezu da budu osnivači niti je to bilo zamišljeno ali 
zakonom nije zabranjeno. Domovi se financiraju iz decentraliziranih sredstava na način da se 
to prikuplja u cijeloj državi iz općih poreznih prihoda, iz poreza na dohodak u određenom djelu. 
Dakle svi mi sufinanciramo sva naša 4 županijska doma u Istri. To moramo naglasiti upravo 
iz toga što je i župan u par navrata naglasio o odgovornosti osnivača, pa bih ja tu rekao da je 
osnivač Istarska županija i država u dijelu, a postoje gradovi koji jednostavno nisu mogli čekati 
ono što na primjer Pula čeka godinama, da se redovi upisa u dom nažalost produžuju na više 
godina, pa tada kreću gradovi u osnivanje. Prva tri grada u Hrvatskoj su bila iz Istre, Poreč, 
Buzet i Umag, s time da je Umag, bio samostalan, imali smo samostalnu ustanovu i znam o 
čemu se radi. Na jedinicama lokalne samouprave, koji su samostalni osnivači i koji financiraju 
dom, znate što to znači? Trebate ga izgraditi, financijski skrbiti, kod nas je recimo 60 
zaposlenika na 100 korisnika, imamo veći standard koliko vidim nego ovi drugi. Moramo 
sufinancirati štićenike te morate imati deficitarna zanimanja a radi se većinom o deficitarnim 
zanimanjima koja isto dodatno morate sufinancirati da bi dom uopće mogao funkcionirati. To 
su ogromni izdaci za od prilike do 2 milijuna eura godišnje. Ali i na taj način, svi gradovi koji 
imaju svoje domove, nisu ni na jedan način izuzeti od sufinanciranja ostalih domova, nego 
praktički moramo samostalno financirati svoje domove i sufinancirati primjerice onaj u Puli, 
Raši, Rovinju i Novigradu. Što u jednu ruku nije korektno jer smo mi na neki način kažnjeni. 
Naravno da tu Županija nema ovlasti, nego ima država koja može jednostavno to promijeniti. 
Mi smo već duži niz godina, naš dom djeluje već 11 godina, na teretu je grada i naravno da to 
nije do te mjere poslušano i mi i dalje sufinanciramo svi na isti način i tu je sada ona 
nejednakost i nelogičnost. Ja razumijem da županija sufinancira, i pozdravljam to, izgradnju 



22/33

domova u Pazinu i Labinu, to je u redu, međutim postoji jedan veliki raskorak i nedoumica. 
Predlažem da Županijska skupština, odnosno župan odnosno upravno tijelo koje je zaduženo 
za taj dio, potakne jedan prijedlog na način da će oni gradovi i općine koji samostalno moraju 
financirati svoje domove, ne odvajaju na taj način financiranje drugih domova. Mi na taj način 
duplo financiramo nešto što u naravi bi trebali samostalno financirati. Ne želim „kuditi“ Županiju 
ali zašto smo mi izgradili dom? Zato što nismo mogli čekati da županija dođe do tih novaca 
da može graditi. To je razumljivo, ali zašto mi sada moramo plaćati i jedno i drugo i treće. Zar 
nije dovoljno da plaćamo ono što ovisi samo o nama. Jedan prijedlog, naravno zajednički, 
uputili bismo prema Vladi RH odnosno nadležnom Ministarstvu da se to decentralizirano 
financiranje dogodi na određeni način. Svojim iskustvo smo voljni pomoći u svakom slučaju.           

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE poziva slijedećeg vijećnika Kalca u ime zeleno-lijeve koalicije, 
izvolite. 

RENATO KALAC u ime Zeleno-lijeve koalicije ističe da će naravno kao Klub podržat ovu 
Odluku i nažalost konstatirati sa žaljenjem da je ovih 5 posto povećanja decentraliziranih 
sredstava minimum minimuma i misli da bi ovdje trebalo također reagirati prema državnim 
tijelima nad nadležnima. Druga stvar je vidljiva da je država prenijela osnivačka prava na 
Županiju za 4 doma umirovljenika a mi u Istri imamo još 3 posebna doma, Nedešćina, Vila 
Marija i Motovun koji su na financiranju od države. Rijetko imamo prilike o toj temi razgovarati, 
ja potpisujem sve ovo što je gospodin Bassanese rekao, s prijedlogom da se o toj temi zaista 
posebno razgovara. Zašto to kažem? Zato što ja jesam po rođenju Istranin, možda nisam onaj 
dio Istre koji je naš župan, ali ja spadam u onaj dio prosječnih istrijana. Ljudi iz prosječne 
obitelji, ljudi s prosječnim primanjima i razgovaram s građanima Istre vrlo često i konkretno i 
pojavljuje se problem cijene domova koji su u takozvanoj mreži i čija osnivačka prava je 
preuzela Županija. Imamo 24 doma u Istri koji su ili u nadležnosti gradova ili su privatni. Ja 
Vam odgovorno kažem da su ljudi u paničnom strahu, starije osobe, kamo će i u koji će dom 
moći otići. Prosječna cijena u ovim domovima u mreži je 550 do 600 eura, u ostalim domovima 
je cijena, kada je zadnji put bilo objavljeno u medijima, za Dom umirovljenika u Labinu, 1300 
eura za dvokrevetnu sobu. Hvala Županiji na pomoći u izgradnji Doma umirovljenika u Pazinu, 
ali tu će prosječna cijena biti još i viša nego u Labinu u dvokrevetnoj sobi. Dobra mirovina, 
nadprosječna mirovina ne može pokriti troškove doma. Siromašna središnja Istra ne može 
sufinancirati, grad Pazin neće moći sufinancirati to, grad Umag to može i možda i radi, nešto 
radi i grad Buzet. Ja bih volio, kad razgovaramo o toj odluci da ipak počnemo razmišljati, da 
porazgovaramo o tome o čemu je govorio gospodin Bassanese i o problemu koji čeka 
prosječne građane starije životne dobi u Istri. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zaključuje raspravu i daje riječ županu, izvolite. 

ŽUPAN se zahvaljuje na učešću u raspravi. Pričamo o decentraliziranim funkcijama i 
spuštanju sredstava države za različite potrebe, ovdje konkretno u socijalnoj skrbi i svi se 
skupa možemo složiti da temeljem porasta troškova života, inflacije, ovo povećanje nije 
dostatno. Na zajednici hrvatskih županija, to su istaknuli svi župani, neki malo tiše neki 
glasnije, poput kolege Komadine i mene, ali svima je skupa jasno da to povećanje apsolutno 
nije dostatno za alimentiranje potrebnih troškova. Ja sam osobno više puta predlagao jedan 
kompletno drukčiji model, promijenile su se mnoge Vlade i nadležni ministri za tu kategoriju. 
Mislim da bi bilo najpoštenije kada bismo unutar Hrvatske napravili jedan kvalitetan registar 
umirovljenika koji bi se temeljio na imovinskom cenzusu. Nešto što se radi kao po primjeru 
kako se vrši upis djece u predškolske ustanove. Držim da svaka zajednica mora skrbiti najviše 
o onim najmlađima jer su oni naprosto nemoćni, a s druge strane treba skrbiti o našim 
građanima treće životne dobi koji su nas tijekom svojeg životnog vijeka i svog rada na neki 
način zadužili. Potrebno je odrediti imovinski cenzus i tko u ovoj Republici Hrvatskoj kao takav, 
ima pravo na subvencionirani smještaj u Domu. Da li će taj Dom biti osnivan od strane države 
ili grada ili privatni dom, mislim da to ne bi trebalo biti upitno. Konkretno ja se sjećam 2006. 
kada sam došao u grad Pulu, razlika između privatnih i gradskih vrtića bila je gotovo dvostruka 
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cijena i to nije fer, zato što nije bilo naprosto dovoljno kapaciteta da ih gradski vrtići prime. 
Napravili smo jedan jedinstveni upis na način da sva djeca imaju jednaku cijenu koštanja, sva 
djeca naravno koja ispunjavaju kriterije uvjeta za upis. Ne vidim zašto to ne bi mogao biti 
model i za domove za starije. Ukoliko netko ima malu mirovinu, nema imovine i drugih prihoda, 
ukoliko ispunjava te uvjete on bi trebao dobiti neki vaučer u nekom iznosu subvencije, kao što 
se to danas čini, ali ne za sve jednako, i da li će taj vaučer iskoristiti u županijskom domu, 
gradskom ili privatnom domu na taj način mislim da bi bilo puno više reda na ovome području. 
Gospodine Kalac ja dolazim također iz radničke obitelji, roditelji su mi umirovljenici, pričam po 
cijeloj Istri sa puno građana, nisam baš razumio tu Vašu paralelu u kojem smislu mislite da ja 
ne komuniciram s građanima. Mislim da komuniciram itekako jako puno i itekako suosjećam i 
svojim sam dosadašnjim radom, meni je ovo 18-ta godina da sam u izvršnoj vlasti, nešto u 
gradu Puli i nešto sada u županiji, ne prihvaćam tu imputaciju da ne osjećam bilo naroda, 
upravo suprotno. Mi imamo jako puno problema ne samo po pitanju smještaja u domove za 
starije, imamo sve više osoba s demencijom, s posebnim potrebama, psihički oboljelim 
ljudima. Vidimo da nam je slika mentalnog zdravlja iz godine u godinu sve gora, posebice 
poslije Covida, zato Vam se još jednom zahvaljujem kao županijskim vijećnicima kad ste 
usvojili proračun i za 2023. i 2024. godinu, jer možete vidjeli da smo upravo na tim područjima 
značajno povećali stavke. U zdravstvu u nekim segmentima 400 posto više, to je 4 puta više 
a u nekim stavkama koje se odnose na djelatnike 1.106 posto više, 11 puta više nego što je 
bilo prije. Mislim da šaljemo vrlo jasnu poruku ne samo riječima nego konkretno financijama 
na koji način možemo potvrditi ovaj sustav koji je zahtjevan, i s time se svi slažemo. Jasno je 
da smo pomogli za ulaganje u domove u Buzetu i Pazinu, i to u Pazinu s pedeset posto, Labinu 
i sada Alfredo Štiglić. Nabrojite mi 1 županiju, u kojoj je u 2 godine izgrađeno 2 doma i 1 
proširen i 1 renoviran, nema te županije, gotovo sam siguran. Model bi mogao biti puno 
pravičniji, slažem se, imamo konkretna rješenja ali netko tamo gore bi to trebao htjeti prihvatiti. 
Ponoviti ću, da li je bila HDZ-ova vlada, dali SDP-ova, ili neka treća ili četvrta, ne znam zašto 
ovaj model ne bi bio prihvatljiv.             

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zaključuje raspravu i daje točku na glasanje. Skupština 
Istarske županije JEDNOGLASNO donosi

ODLUKU
o minimalnim standardima, kriterijima, mjerilima i načinu financiranja decentraliziranih 

funkcija domova za starije za 2024. godinu

Ad-5.
Prijedlog Odluke o kriterijima, mjerilima, načinu financiranja i rasporedu sredstava za 

decentralizirane funkcije za zdravstvene ustanove u 2024. godini

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, vijećnik Boljun, izvolite. 

SLAVEN BOLJUN u ime Kluba MOŽEMO! navodi da smo već na aktualnom satu pokrenuli to 
pitanje, ista je situacija u Istarskim domovima zdravlja. Generalno i na posljednjoj sjednici smo rekli da 
bismo trebali napraviti jednu tematsku sjednicu samo na temu zdravstva i domova za starije gdje će 
onda doći ravnatelji tih ustanova i gdje ćemo ih imati prilike pitati i razgovarat o svemu. Nažalost se 
pokazalo da ima puno više problema i dalje, a sigurno je to, kao i što je kolega Ferenac rekao, nešto 
što ne privlači kadrove. Ja ću se osvrnuti na jednu odluku župana koji je donesao 7. veljače 2024. 
godine, mi smo ovdje podržali taj program mjera za zadržavanje i privlačenje postojećeg kadra i to 
smatramo da je nužna mjera na kojoj treba raditi, bilo je općenito navedeno po stavkama kako će to 
izgledati a sada ste vi donijeli odluku gdje se provodi taj program i ono što me zateklo u toj odluci jest 
jedna diskriminatorna odredba. Svaki djelatnik koji je duže od 5 godina u radnom odnosu ima pravno 
na 700 eura godišnje a svaki koji je u radnom odnosu duže od 10 godina ima pravo na 1400 eura 
godišnje. 
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PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zaustavlja vijećnika i napominje da je tema trenutno Odluka o 
kriterijima, mjerilima i načinu financiranja i rasporedu sredstava za decentralizirane funkcije za 
zdravstvene ustanove.

SLAVEN BOLJUN navodi da smo i prije smo na aktualnom satu pričali da je zdravstvo važna tema i 
da moramo o tome pričati. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE slažem se s Vama da je važna tema ali ne možemo baš na svakoj 
točci pričati o bilo kojoj srodnoj temi. 

SLAVEN BOLJUN, završiti ću s pitanjem. Dakle zašto se traži 75 posto aktivnog rada u toj godini, a 
aktivnim radom se ne smatra bolovanje, trudnički, rodiljni dopust, očinski dopust, diskriminiramo 
bolesnike, trudnice i dojilje i očeve na dopustu. Kako na taj način želimo privući kadar? Molim Vas za 
hitnu izmjenu te mjere jer nije netko kriv što se razbolio ili što je zatrudnio. Zašto oni ne bi dobili tih 
700 eura ili 1400 eura.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE moli vijećnike da se drže točke dnevnog reda. Ne možemo na ovu 
temu izmjenjivati drugi akt.

SLAVEN BOLJUN, to je zdravstvo. (iz klupe)

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE je zdravstvo ali druga tema. 
Ukoliko nema više prijavljenih zaključujem raspravu i dajem pročelnici riječ, izvolite.

Dr. GORDANA ANTIĆ za decentralizirana sredstva nitko nije pitao a kako su usmjerena to piše u 
materijalima. Što se tiče nagrada, riječ je o nagradama za rad, a za odsustvo i bolovanja, neki dobiju 
100 posto ako je ozljeda na radu, neki ako su 90 dana na bolovanju dobiju dodatnu proračunsku 
osnovicu a za rodiljne i roditeljske dopuste se dobiva naknada, a to se može drugim kolektivnim 
pregovaranjima tražiti da bude puna plaća. Dodatni problem u Istarskom zdravstvu je kada za vrijeme 
ljeta svi koriste rodiljni i roditeljski dopust, očinski i ostala bolovanja koji HZZO ne želi kontrolirati. A 
ovi koji rade, rade dodatno i pojačano i s otežanim radom i to je nagrada za rad. Ako ćemo otvoriti 
fond za bolesne, onda ćemo financirati bolesne, a ovo je program rada nagrada za rad i vjernost 
poslodavcu za one koji su održali sustav. Oni koji su na bolovanju trebaju biti financirani na druge 
načine a ako trebamo otvoriti fond za bolovanja, onda je to neka druga vrsta. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE navodi da je rasprava završena i vijećnik ne može dobiti riječ. 
Zaključuje raspravu i daje točku na glasanje. Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO donosi

ODLUKU
 o kriterijima, mjerilima, načinu financiranja i rasporedu sredstava za decentralizirane funkcije za 

zdravstvene ustanove u 2024. godini

Ad-6.
Prijedlog Zaključka o utvrđivanju Popisa prioriteta za raspored sredstava 

decentraliziranih funkcija u 2024. godini između zdravstvenih ustanova nad kojima 
Istarska županija ima osnivačka prava

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, pojedinačnu, kako nema 
prijavljenih daje točku na glasanje. 
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

ZAKLJUČAK
o utvrđivanju Popisa prioriteta za raspored sredstava decentraliziranih funkcija u 2024. 
godini između zdravstvenih ustanova nad kojima Istarska županija ima osnivačka prava
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Ad-7.
Prijedlog Odluke o imenovanju i razrješenju mrtvozornika na području Istarske 

županije

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom i pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih, zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

ODLUKU
o imenovanju i razrješenju mrtvozornika na području Istarske županije 

Ad-8.
 Prijedlog Odluke o trećim izmjenama i dopunama Odluke o naknadi za rad 

županijskih mrtvozornika

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom i pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

ODLUKU
o  trećim izmjenama i dopunama Odluke o naknadi za rad županijskih mrtvozornika

Ad-9.
Prijedlog Odluke o prihvaćanju Izvješća Povjerenstva za nadzor nad radom 

mrtvozornika na području Istarske županije o obavljenim obdukcijama i radu 
mrtvozorničke službe za 2023. godinu u Istarskoj županiji

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom i pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu, daje točku na glasanje. 
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi

ODLUKU
o prihvaćanju Izvješća Povjerenstva za nadzor nad radom mrtvozornika na području Istarske 

županije o obavljenim obdukcijama i radu mrtvozornike službe za 2023. godinu u Istarskoj 
županiji.

Ad-10.
Prijedlog Odluke o davanju koncesije na pomorskom dobru za gospodarsko 

korištenje morske površine za uzgoj školjkaša na području Raškog zaljeva (broj 
1/2024)

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, vijećnik Bassanese, izvolite.

VILI BASSANESE u ime Kluba vijećnika SDP-a podsjeća da smo na prošloj sjednici donijeli 
Plan upravljanja na pomorskom dobru, a kako se ovo tiče Plana upravljanja pomorskim 
dobrom na temelju kojeg moramo donijeti odluku, izražava svoje neslaganje jer je suglasnost 
koju je ministar Butković dao na Plan izmijenjena na način da je Županija donijela različiti Plan 
od onoga na koji je dobivena suglasnost. Naravno da smo mišljenje Ministarstva zatražili i 
potvrdili su nam da za svaku izmjenu treba dodatno zatražiti suglasnost. Konstatira da ćemo 
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sve odluke za koncesije donijeti na temelju ne valjane suglasnosti, odnosno odluke koja nije 
baš u skladu sa zakonom. To mišljenje dobila su i nadležna županijska tijela kao što sam i ja 
upoznao predsjednika većinske stranke.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara pojedinačnu raspravu.

KOVILJKA AŠKIĆ, NEZAVISNA smatra da mi kao da se igramo ki fa meno. Iznos od godišnje 
naknade na koncesiju je 3.500 eura za 70.000 kvadrata, a kada to podijelimo na županiju, JLS 
i na državu to je stvarno ništa. Osim toga imamo problem baš kod uzgoja školjkaša iz 
prethodnih financijskih izvještaja da nemaju zarade što znači da je varijabilni dio nula. Imamo 
Povjerenstvo za praćenje izvršenja ugovora o koncesijama na pomorskom dobru koje 
trebamo sagledati u sklopu novog zakona gdje pomorski redari nemaju pravo nadzora nad 
koncesioniranim područjem. Znam da Odjel za održivi razvoj nema kapaciteta jer imaju jako 
puno posla i stvarno rade svoj posao u redu i odgovorno. Predlaže da se taj odjel ekipira kako 
bismo zaista mogli pratiti što se događa na koncesioniranim područjima. Također, predlažem 
izmjene za sljedeće ugovore na način da se definiraju ulaganja, u kojem periodu će se 
ostvariti, tko će ih kontrolirati. Trebala bi biti odredba da budući koncesionar ima obvezu 
dostavljanja svih računa kako bi se vidjelo da je ulaganje izvršeno. Kada se radi gospodarska 
opravdanost za određenu koncesiju to ne može raditi budući koncesionar već odjel. Ljudi nisu 
dovoljno educirani i nema ih, nema ekonomista, treba ih ekipirati.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zaključuje raspravu te daje riječ županu. 

ŽUPAN navodi da se s jedne strane može ocijeniti da te naknade nisu velike, ali s druge strane 
kada gledamo na sektor proizvodnje hrane, da li je to poljoprivreda ili akvakultura, ova županija 
je dala jako veliki naglasak na poticaje našim poljoprivrednicima i ribarima kako bi se bavili 
tom djelatnošću. U konačnici, možda najbolji odgovor na vašu primjedbu daje tržište. Ako po 
jednoj lokaciji, a potencijal kod nas je puno veći, imate jednu prijavu za koncesiju, onda vam 
to govori u prilog ukoliko bi se išlo na povećanje (a limiti su određeni uredbama), pitanje je da 
li bi se itko javio. Za razliku od koncesijskih odobrenja koja se tiču turizma, gdje je velika gužva 
za iznajmljivanje ležaljki, postavljanja akvaparkova i sl., u proizvodnji hrane baš i nije. Tim 
minimalnim naknadama dajemo jedan poticaj onima koji se tom djelatnošću žele baviti a svi 
znamo da nam je proizvodnja hrane i te kako bitna. Gotovo 50% EU proračuna ide na poticanje 
poljoprivrede i ribarstva, kao preduvjeta za život čovjeka na ovoj planeti. Povećanjem cijena i 
ovo što postoji bismo dodatno destimulirali i pitanje je da li bi se sutra s tom djelatnošću itko 
bavio. Imamo toliko potencijala koji nisu iskorišteni jer za to nema interesa. Glede našeg 
upravnog odjela za održivi razvoj, pročelnik Radolović i njegov tim odlično rade, a ukoliko 
pročelnik procjeni da treba još službenika, u pripremi proračuna za narednu godinu možemo 
to razmotriti.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje riječ pročelniku Radoloviću, izvolite. 

Dr. sc. MIRKO RADOLOVIĆ ističe da analizu ne radi isključivo upravni odjel nego 
Povjerenstvo. Sastav Povjerenstva je propisan zakonom. Konkretno, to Povjerenstvo je 
sastavljeno od predsjednice koja je stručnjak u pravu, kolega iz javne nabave, kolegica iz 
prostornog uređenja, iz našeg odjela osoba koja je zadužena za pomorstvo, zatim osoba iz 
domene zaštite okoliša, članica koja je iz UO za financije koja je stručna za ekonomske 
poslove, te osoba iz poljoprivrede koja ima kompetencije u ribarstvu i akvakuturi. Analiza se 
radi na razini Županije i uključeni su u njenu izradu ljudi iz različitih područja. Ono što treba 
naglasiti je da uredba određuje minimalne početne cijene i treba je ažurirati. Mi te minimalne 
cijene nastojimo povećati, ali s druge strane ono što je župan već rekao, uvijek se jave jedna 
ili dvije osobe, a ne više ili netko tko će dati 7 puta veću ponudu. Interes je jedno a ono što mi 
želimo je nešto drugo, a slaže se da trebamo napraviti razliku između proizvodnje hrane, koju 
treba poticati i onog drugog dijela koji se tiče turizma. Što se tiče varijabilnog dijela, u tom 
dijelu je nešto izmijenjen zakon na način da ukoliko su prijavljeni prihodi ispod prihoda koji su 
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prijavili u studiji o gospodarskoj opravdanosti kojom su se prijavili na natječaj, uzeti će se 
naknada iz studije.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje točku na glasanje. Konstatira da je Skupština Istarske 
županije, nakon provedenog glasanja, sa 30 glasa ZA i 5 glasova SUZDRŽANIH, donijela

ODLUKU
o davanju koncesija na pomorskom dobru za gospodarsko korištenje morske površine za 

uzgoj školjkaša na području Raškog zaljeva (broj 1/2024)

Ad-11.
Prijedlog Odluke o posebnoj upotrebi i gradnji na pomorskom dobru na dijelu k.č.br. 

1765 k.o. Vrsar

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu, zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, sa 34 glasa ZA i 1 SUZDRŽANIM 
glasom, donosi  

ODLUKU
o posebnoj upotrebi i gradnji na pomorskom dobru na dijelu k.č.br. 1765 k.o. Vrsar

Ad-12.
Prijedlog obavijesti o namjeri davanja koncesije na pomorskom dobru za 

gospodarsko korištenje pomorskog dobra na dijelu k.č. br. 2746, 2748 i 2749 k.o. 
Poreč

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu, zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, sa 32 glasa ZA i 1 SUZDRŽANIM 
glasom, donosi  

OBAVIJEST
o namjeri davanja koncesije na pomorskom dobru za gospodarsko korištenje pomorskog 

dobra na dijelu k.č. br. 2746, 2748 i 2749 k.o. Poreč

Ad-13.
Prijedlog Obavijesti o namjeri davanja koncesije na pomorskom dobru za 

gospodarsko korištenje pomorskog dobra na dijelu k.č. br. 3960 k.o. Umag

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, otvara pojedinačnu raspravu, 
vijećnice Aškić, izvolite.

KOVILJKA AŠKIĆ, NEZAVISNA, navodi da se mora referirati na tu točku. U koncesiju se 
daje ukupno 4.770 kvadratnih metara i mi kažemo da će koncesionar na tom području 
iznajmljivati 20 ležaljki. Tko će to kontrolirati? Prema mišljenju ministarstva, pomorsko 
redarstvo nema pravo kontroliranja koncesioniranih područja. Na 4.770 metara kvadratnih , 
20 ležaljki, 60 dana, da li postoji uopće opravdanost za tu koncesiju? Dajmo im onda 100 
metara. Ovu obavijest bi trebalo potpuno promijeniti, ovako to stvarno nije u redu.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zaključuje raspravu i daje riječ županu da se očituje. 
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ŽUPAN navodi da je to jedna od vječitih tema. Kada govorimo o ovoj djelatnosti, da li na 
veću površinu staviti manji broj ležaljki jer znamo da se prostor ne ograđuje, pa će biti puno 
prostora i za one koji nisu spremni iznajmiti ležaljku, ili na ograničenom području staviti veći 
broj ležaljki, a onda nećete moći staviti svoj ručnik nego ćete biti primorani iznajmiti ležaljku. 
Mislim da je puno bolje kada imamo veću površinu s manjim brojem ležaljki jer će i naš 
proračun prihodovati više.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje točku na glasanje.
Skupština Istarske županije, nakon kraće rasprave, sa 27 glasova ZA, 1 glasom PROTIV i 
sa 5 SUZDRŽANIH glasova donosi

OBAVIJEST
o namjeri davanja koncesije na pomorskom dobru za gospodarsko korištenje pomorskog 

dobra na dijelu k.č. br. 3960 k.o. Umag

Ad-14.
Prijedlog Obavijesti o namjeri davanja koncesije na pomorskom dobru za 

gospodarsko korištenje morske površine za uzgoj školjaka na području Limskog 
zaljeva

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih, zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja,  sa 27 glasova ZA, i 1 
SUZDRŽANIM glasom donosi  

OBAVIJEST
o namjeri davanja koncesije na pomorskom dobru za gospodarsko korištenje morske 

površine za uzgoj školjaka na području Limskog zaljeva

Ad-15.
Prijedlog Odluke o usvajanju Strategije upravljanja imovinom Istarske županije za 

razdoblje 2024.-2029. godine

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, vijećnik Boljun izvolite.

SLAVEN BOLJUN u ime Kluba Zeleno lijeve koalicije konstatira da puno toga o čemu 
smo danas pričali ima veze s ovom točkom, stambeno pitanje koje je opet povezano s 
deficitarnim kadrovima, utjecaj monokulture turizma na cijenu najma, usluga, sve to se na 
neki način može kroz strategiju upravljanja imovinom može utjecati. U Strategiji piše da 
imamo dva stana u vlasništvu, dok je prosjek EU 15% javnih stanova. Očito je da nedostaje 
stanova kojima bi se uz povoljne najmove utjecalo na deficitarne kadrove u zdravstvu. Mi ne 
vidimo u ovoj strategiji ništa od toga, nema govora da će se možda graditi jednog dana javni 
stanovi i da se ide u tom smjeru, nema misije da se imovina stavi u funkciju za javno dobro. 
Samo je nabrojen popis imovine i to nije detaljno objašnjeno i mišljenja je da bi to trebalo ići 
na doradu. Nismo protiv strategije, ali mislim da je treba doraditi, a osim toga nisu ni 
uvrštene nekretnine koje smo mi ovdje izglasali, one koje je OB Pula prebacila Istarskoj 
županiji. Mislim da bi trebala bit jača vizija i misija, da Županija ima dugoročniji plan koliko će 
javnih stanova izgraditi di će onda moći smjestiti taj deficitaran kadar. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE kako nema prijavljenih zaključuje raspravu. Pročelnice, 
molim da se očitujete, izvolite. 
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IVANA MIHALIĆ FABRIS pojašnjava da obveza donošenja predmetnog dokumenta 
proizlazi iz Zakona o fiskalnoj odgovornosti te je Istarska županija prvu Strategiju upravljanja 
i raspolaganja imovinom donijela za razdoblje od 2018. do 2023. godine.
Strategija se donosi na razdoblje od šest godina i obvezujući je dokument u funkciji 
učinkovitog, djelotvornog i transparentnog upravljanja i raspolaganja imovinom u vlasništvu 
Istarske županije, na temelju kojeg dokumenta se dalje na godišnjoj razini donosi godišnji plan 
za ostvarenje ciljeva utvrđenih u strategiji, nastavno i godišnjeg izvještaja o izvršenju planu.
Bez obzira što IŽ u svojem vlasništvu nema opsežan broj nekretnina, valja naglasiti da brine 
o zgradama u kojima rade djelatnici Istarske županije, radi se o 22 zgrade na području čitave 
županije, bavi se imovinsko-pravnim pitanjima 12 trgovačkih društava, 72 ustanove i 1 zaklade 
kojima je osnivač/suosnivač te su sve nekretnine koje iste koriste upisane u posebno 
uspostavljen registar nekretnina IŽ, neovisno o vlasništvu.
Svih 5 strateških ciljeva utvrđenih Strategijom u prošlom razdoblju realizirano je djelomično do 
potpuno. Uspostavljena je baza podataka – registar nekretnina u informatičkom obliku (za 
nekretnine kojih je vlasnik/suvlasnik IŽ te za sve nekretnine koje koriste TD i ustanove kojima 
je osnivač IŽ i/ili su vlasnici istih), normativno je uređeno upravljanje i raspolaganje imovinom 
putem Upravnog odjela za prostorno uređenje i gradnju. Nakon preuzimanja UDU, sklopljeni 
su sporazumi o korištenju poslovnih prostora za rad upravnih tijela županije sa vlasnicima 
nekretnina. Optimalno i održivo upravljanje imovinom (sustavni nadzor i kontrola na području 
upravljanja nekretninama TD i ustanova kojima je osnivač županija) osigurava se putem 
Povjerenstva za upravljanje i raspolaganje imovinom imenovanog od strane Župana, a koje 
je kao koordinativno tijelo zaduženo za poslove upravljanja imovinom u različitim stručnim 
područjima rada i nadležnosti županije.
Potrebno je naglasiti okolnost kako su ovlasti za raspolaganje imovinom u lokalnim jedinicama 
propisane izričitim zakonskim odredbama te kako Strategija ne može derogirati postojeće niti 
nametnuti nove nadležnosti i poslove koji nisu u skladu sa složenim normativnim okvirom koji 
uređuje područje funkcioniranja lokalnih jedinica u Republici Hrvatskoj. Stoga je Strategiju 
potrebno promatrati kao mehanizam stabilizacije koji usmjerava djelovanje upravnih tijela 
Istarske županije, sve kako bi se nedorečenosti i praznine odnosno prepoznate poteškoće i 
ograničenja, bilo interne ili eksterne naravi mogle operativno i učinkovito premostiti i svladati. 
Također, visoka razina točnosti svih relevantnih podataka u odnosu na županijsku imovinu 
predstavlja nezamjenjivo uporište za donošenje kvalitetnih odluka, ali i optimizaciju obavljanja 
svih poslovnih procesa koji izravno ili neizravno dotiču područje upravljanja županijskom 
imovinom. Tu ću se referirati na preneseno vlasništvo određenih nekretnina s Opće bolnice 
Pula na županiju. Izrada strategije je započeta i dana na javno savjetovanje prije nego je 
stupila na snagu odluka o promjeni navedenog vlasništva koje je bilo u 2024. godini. 
Ažuriranjem strategije, ažurirati će se i te odluke kao i neke eventualno nove promjene.
Prilikom definiranja ciljeva u Strategiji za iduće 6 godišnje razdoblje korištena je tzv. SWOT 
analiza koja kroz četiri čimbenika nastoji prikazati snage, slabosti, prilike i prijetnje određene 
pojave ili situacije. Promatranjem vlastitih snaga i slabosti u kombinaciji s prilikama i 
prijetnjama dolazi se do spoznaje kako poduzeti pravilne mjere i aktivnosti za postizanje 
strateških ciljeva. Definiranjem strateških ciljeva za iduće 6 godišnje razdoblje nastoji se 
ostvariti ekonomski svrhovito, učinkovito, djelotvorno i transparentno upravljanje županijskom 
imovinom, stoga su kao strateški ciljevi koji se postavljaju Strategijom za razdoblje 2024. - 
2029. prepoznati: rješavanje pitanja poslovnih prostora za rad Županije, uređenje i rješavanje 
imovinskopravnih odnosa na nekretninama potrebnim za provedbu kapitalnih projekata 
Županije. To bi se odnosilo na ovo što ste spomenuli. Pretpostavljam da ste mislili na stanove 
u krugu Specijalne bolnice Rovinj, koji se koriste za potrebe osoblja: Vjerujem da ste upoznati 
s projektom o kojem je već ranije bilo govora na Skupštini vezano za izgradnju 22 stana na 
području bivše Mornaričke bolnice, za medicinsko osoblje. Ti projekti idu planiranim tempom, 
osigurana su sredstva za izgradnju, ako sve ide po planu u ovoj godini bi radovi trebali početi.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zaključuje raspravu i daje točku na glasanje. 
Skupština Istarske županije, nakon kraće rasprave, sa 29 glasova ZA i 4 SUZDRŽANA 
glasa, donosi
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ODLUKU
o usvajanju Strategije upravljanja imovinom Istarske županije za razdoblje 2024.-2029. 
godine.

Ad-16.
Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Izvješća o radu za 2023. godinu Županijskog 

operativnog centra Istarske županije

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE navodi da je s nama voditelj Službe za zaštitu civilne zaštite 
Denis Stipanov, kojeg pozdravlja, otvara raspravu po klubovima, zatim pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

ZAKLJUČAK
o prihvaćanju Izvješća o radu za 2023. godinu Županijskog operativnog centra Istarske 
županije.

Ad-17.
Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Programa rada Županijskog operativnog centra 

Istarske županije za 2024. godinu

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, zatim pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

ZAKLJUČAK
o prihvaćanju Izvješća o radu za 2023. godinu Županijskog operativnog centra Istarske 

županije.

Ad-18.
Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Godišnje analize stanja sustava Civilne zaštite na 

području Istarske županije za 2023. godinu

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, zatim pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih, zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

ZAKLJUČAK
o prihvaćanju Godišnje analize stanja sustava Civilne zaštite na području Istarske županije 

za 2023. godinu.

Ad-19.
Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Godišnjeg plana razvoja sustava Civilne zaštite na 

području Istarske županije za 2024. godinu

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, zatim pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  
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ZAKLJUČAK
o prihvaćanju Godišnjeg plana razvoja sustava Civilne zaštite na području Istarske županije 

za 2024. godinu.

Ad-20.
Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Statut Županijske lučke uprave Pula – 

Autorità portuale regionale di Pola

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, zatim pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

ODLUKU
o davanju suglasnosti na Statut Županijske lučke uprave

Pula – Autorità portuale regionale di Pola.

Ad-21.
Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Statut Županijske lučke uprave Umag-

Novigrad – Autorità portuale regionale di Umago-Cittanova

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, zatim i pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  

Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

ODLUKU
o davanju suglasnosti na Statut Županijske lučke uprave Umag-Novigrad – Autorità portuale 

regionale di Umago-Cittanova.

Ad-22.
Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Statut Županijske lučke uprave Poreč – 

Autorità portuale regionale di Parenzo

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom i pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

ODLUKU
o davanju suglasnosti na Statut Županijske lučke uprave Poreč - Autorità portuale regionale 

di Parenzo

Ad-23.
Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Statut Županijske lučke uprave Rovinj – 

Autorità portuale regionale di Rovigno

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, zatim pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  
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ODLUKU
o davanju suglasnosti na Statut Županijske lučke uprave Rovinj – Autorità portuale regionale 

di Rovigno

Ad-24.
Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Statut Županijske lučke uprave Rabac – 

Autorità portuale regionale di Rabac

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom i pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

ODLUKU
o davanju suglasnosti na Statut Županijske lučke uprave Rabac – Autorità portuale regionale 

di Rabac

Ad-25.
Prijedlog Odluke o imenovanju ravnateljice Centra za razvoj ribarstva i akvakulture 

Istarske županije – Centro per lo sviluppo della pesca e dell'acquacoltura della 
Regione istriana

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, vijećnik Bassanese izvolite.

VILI BASSANESE u ime Kluba SDP-a moli da se navede par crtica o predloženoj 
ravnateljici.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE pita da li ima još prijavljenih za raspravu, nema, poziva 
pročelnika Pinzana.

Dr. sc. EZIO PINZAN se zahvaljuje na pitanju i navodi da je upravno vijeće ustanove na 
sjednici održanoj 4. ožujka zaprimilo jednu kandidaturu. Radi se o doktorici veterinarske 
medicine Anđeli Premzl iz Rovinja, ima bogato iskustvo u radu na sigurnosti hrane, 
veterinarskoj inspekciji. Prijava je bila jedina i pravovaljana, a nakon provedene usmene 
provjere, upravno vijeće je utvrdilo da je kandidatkinja vrlo motivirana, da ima viziju razvoja 
ustanove sukladno ciljevima naše ustanove i vjerujemo da će moći dati doprinos u razvoju 
ustanove i cijelog sektora ribarstva. Ima bogato iskustvo u radu s institucijama i za ovo radno 
mjesto to je vrlo bitno jer mora surađivati s Upravom za ribarstvo, s ministarstvima 
poljoprivrede i mora, kao i s ostalim nadležnim institucijama i vjerujemo da će zajedno s 
našim upravnim odjelom provesti sve ciljeve koji su zacrtani. Bitno je povezivanje i s našim 
institucijama, a to su Institut Ruđer Bošković, Sveučilište u Puli sa studijem o moru, naša JU 
Natura Histrica, Akvarij u Puli, ribari i ribarske udruge i dr. Zadovoljni smo da se takva 
kandidatkinja javila i da ima volje raditi u Centru i vjerujemo da će Centar početi s punim 
radom. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE nakon kraće rasprave, daje točku na glasanje. 

Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

ODLUKU
o imenovanju ravnateljice Centra za razvoj ribarstva i akvakulture Istarske županije – Centro 

per lo sviluppo della pesca e dell'acquacoltura della Regione istriana.
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Ad-26.
Prijedlog Odluke o provedbi Programa praćenja kakvoće mora za kupanje na plažama 

Istarske županije u 2024. godini

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, vijećnik Bassanese izvolite.  

VILI BASSANESE u ime Kluba vijećnika SDP-a navodi da se zapadnoj obali Istre zbog 
plićine mora događa najveći projekt, od Štinjana do Savudrije koji se odnosi na 
pročišćavanje otpadnih voda. Dio tog projekta je zgotovljen, dio je pri kraju, koji je za 
budućnost jako vrijedan. Da li je i koje je rezultate donio i da li su mjerljivi kod kakvoće mora. 
Da li postoji usporedba rezultata od prije 10-tak godina i sada? Možete li mi to poslati na 
mail?

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE pita da li ima još prijavljenih za raspravu, nema, poziva 
pročelnika Radolovića.

Dr. sc. MIRKO RADOLOVIĆ navodi da se taj program provodi preko 20 godina, postoji čitav 
niz podataka. Ti podaci su uvijek bili kvalitetni, kakvoća mora nam je uvijek u većini 
slučajeva izvrsna. Netko tko se time bavi može napraviti tu analizu i poziva vijećnika ako zna 
bilo koju instituciju ili osobu mi ćemo dati na raspolaganje te podatke. U toj analizi se možda 
neće dobiti neki značajni podaci u smislu velikog poboljšanja jer je i prije i sada kakvoća 
mora jako dobra. Osim možda na nekim mikro lokacijama gdje su bila upozoravajući 
rezultati, žuti ili crveni, a onda se uložilo u pročišćavanje otpadnih voda pa se vidi 
poboljšanje.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zaključuje raspravu i daje točku na glasanje.
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

ODLUKU
o provedbi Programa praćenja kakvoće mora za kupanje na plažama Istarske županije u 

2024. godini.

Sjednica je završila u 12:50 h. 

Zapisnik vodila:
Adeana Fabijančić

Predsjednica
Sandra Ćakić Kuhar
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